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Būsim laimīgi!
M ēs esam tuvāk augšgalam nekā apakšgalam. Un tas var 

darīt mūs laimīgus. Mēs beidzot esam “ielikuši kloķi” 
kaimiņiem igauņiem. Un arī tas var darīt mūs mazliet 
laimīgākus. Citiem vārdiem – mēs esam gana laimīga 

valsts. Un arī tas var darīt mūs vēl laimīgākus.
Apvienoto Nāciju Organizācijas izveidotajā pasaules valstu “lai

mes indeksā” mēs kļūstam arvien laimīgāki un laimīgāki. Vēl 
2016. gadā bijām vien sešdesmit astotie no 156 valstīm, bet pērn 
esam pakāpušies uz 53. vietu. Turklāt beidzot esam kļuvuši laimī
gāki par mūsu sābriem ziemeļos – igauņiem (63. vieta) un tikai 
mazliet nelaimīgāki par brāļiem leišiem dienvidos (50. vieta). Lai 
kā tas arī nebūtu, mūsu vieta “laimes sarakstā” ir godam nopel
nīta. Protams, protams, interneta komentāri, žultainie spriedumi 
(“tā tikai LV var notikt”) portālos un citviet publiskajā telpā varētu 
liecināt, ka pie mums viss ir slikti (nu, tik slikti, ka sliktāk, iespē
jams, vēl ir tikai kaut kur Burundi vai Somālijā). Taču tas arī sapro
tams, jo galu galā tieši negatīvi noskaņotie ļaudis parasti ir daudz 
aktīvāki un, gribētos teikt, pat agresīvāki nekā t.s. “ierindas pilso
nis”. Un kāpēc gan cilvēkam, kam pārsvarā viss šķiet gana apmie
rinoši un pat labi, vajadzētu kareivīgi apkarot kādu citu, kādus 
citus vai vienkārši “ne tā” domājošos sociālo tīklu vai ziņu portālu 
komentāru sadaļu bezgalīgajos plašumos.

ANO “laimes indekss” ir tāda īpatnēja lieta. No vienas puses, tas 
veidots, noskaidrojot pašu iedzīvotāju atbildi uz vienkāršo jautāju
mu: “vai tu esi laimīgs?”. No otras – vērā tiek ņemti arī objektīvi 
sociāli un ekonomiski rādītāji. Tātad indekss ir kaut kas vidējs starp 
“es domāju, ka esmu laimīgs” un “mēs zinām, ka tu esi laimīgs”. 
Zinot latviešu un Latvijas iedzīvotāju iedzimto skepticismu, varē
tu pieņemt, ka mūsu atrašanās vietu “laimes sarakstā” pamatīgi 
dzen uz leju “vidējā latvieša” standartfrāze, ka viss tiešām ir slikti, 
kamēr objektīvie rādītāji varētu mūs kopumā virzīt augšup. Taču 
tad būtu jāpieņem, ka ar igauņiem viss ir vēl sliktāk – gan objektī
vi, gan subjektīvi. Bet visi zinām, ka tā nav. Vismaz ciktāl tas attie
cas uz objektīvajiem kritērijiem. Tātad pirmais iespaids par mums 
kā par bezcerīgi pesimistisku nāciju būs nepareizs. Jo patiesībā 
esam gana pozitīvi. Un šis secinājums atkal liek mums visiem jus
ties kaut nedaudz laimīgākiem.

Nenoliedzami, līdz laimīgāko pasaules valstu galvgalim mums 
patālu (kāds brīnums, ka laimīgāko valstu pirmo četrinieku aizņem 
pārticīgo un personiski laimīgo Ziemeļvalstu nāburgi – Somija, 
Norvēģija, Dānija un Islande). Tāpat noteikti kādam ir desmitiem 
argumentu, kāpēc mūs tie bezjēdzīgie ANO “eksperti” ielikuši tik 
augstu. Noteikti kādam bēdubrālim šķitīs, ka patiesā “Latvijas 
vieta” ir apmēram turpat, kur atrodas Latvijas futbola izlase FIFA 
rangā. Taču tas viss būs vienas vienīgas putas mūsu dzīves līk
smā miestiņa kausā. Jo patiesībā vismaz kādu reizi, kādu brīdi un 
kādu dienu justies laimīgi varam visi. Tam nevajag miljonu kontā 
vai pēdējā modeļa “Ferrari”. Tam vajag, pirmkārt, sajūtu, ka esi 
kādam vajadzīgs, ka tev blakus ir nevis simts, bet daži tuvi cilvēki. 
Tam vajag pavasarīgu smaidu. Tam vajag tās eiro banknotēs neiz
mērāmās emocijas, kas dzīvē sniedz prieku. Nav šaubu, ka tādas 
var būt katram, vajag tikai atvērt acis un mēģināt saskatīt. Saskatīt 
to saules stariņu, kas tagad, pavasarī, varbūt vēl nesilda tik ļoti, 
taču iepriecina gan. Un dara mūs laimīgākus.

Mēdz teikt, ka trīs cilvēka dzīvē svarīgākās lietas – ticība, mīles
tība un laime – ir visnetveramākās. Tās katram ir citādas, katram ir 
sava izpratne un atbilde uz fundamentālajiem jautājumiem: “Kas 
ir laime?”, “Kas ir mīlestība?”, “Kas ir ticība?”. Taču, lai kāda būtu 
katra personiskā atbilde, viens ir mums visiem līdzīgi: šīs atbildes 
raksturo personiskās sajūtas, liekot mums teikt – es esmu laimīgs! 
Šī ir Lieldienu nedēļa – pavasara svētki, kuri, iespējams, mums kat
ram liks justies laimīgākam. Vienam tie ir reliģiski svētki. Kādam 
jautra olu ripināšana īsti pagāniskā garā. Trešajam tie būs pirmo 
šī pavasara šašliku cepšana draugu kompānijā izbraucienā ārpus 
pilsētas. Vēl citam – vienkārši brīvdienas, kuras pavadīt kopā ar 
mīļajiem vai kurās doties garākā izbraucienā. Lai kā tas arī nebūtu 
– būsim laimīgi! Un tad arī Latvija, iespējams, vēl pacelsies kopējā 
“laimes indeksā”. Pateicoties tam, ka mūsu subjektīvais vērtējums 
par laimi būs augstāks, bet tas pārējais jau pamazām nāks pats. 
Pie laimīgākiem cilvēkiem laime paliks ilgāk. 

Priecīgas Lieldienas un būt laimīgiem novēl –
jūsu “Ventspilnieks.lv”

Priecīgas Lieldienas!

Pirmajā svētdienā pēc pirmā pavasara pilnmēness visa kristīgā pasaule svin Lieldienas – Jēzus 
Kristus augšāmcelšanos trešajā dienā pēc krustā sišanas. Tas ir nozīmīgākais un priecīgākais 
baznīcas notikums. 

Kristietībā Lieldienas ievada Klusā nedēļa – 40 die
nas ilgušā Lielā Gavēņa kulminācija, kurā tiek pieminē
tas Kristus ciešanas un nāve. Lieldienas ir kristiešu vecā
kie svētki, kas apliecina, ka nāve nav beigas, bet sākums 
jaunai dzīvei ārpus kapa. Šis notikums cilvēkiem dāvā 
mūžīgās dzīvības cerību. Agrākā reģistrētā Lieldienu svi
nēšana notikusi otrajā gadsimtā, taču Kristus augšāmcel

šanās atzīmēta arī agrāk. Tomēr Lieldienas diezin vai var 
nosaukt tikai par kristiešu reliģiskajiem svētkiem – tās 
svinētas kā pavasara atnākšanas svētki. Lieldienām līdzīgi 
svētki atzīmēti arī pirmskristiānisma laikā, un arī tolaik tie 
skaidroti ar attiecīgajās reliģijās rodamajām leģendām.

Kā jau vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrs Kaspars Gerhards iepriekš publiski bija solījis, 
pirmdien viņš parakstīja rīkojumu, saskaņā ar kuru tiek atcelti grozījumi Rīgas pilsētas domes nolikumā, 
ar kuru “palīdzību” Rīgas domē valdošie politiskie spēki aizliedza deputātiem pašvaldības sēdēs uzdot 
vairāk par trim jautājumiem. Rīgas domes valdošā koalīcija plāno mainīt asas domstarpības izraisījušos 
grozījumus pašvaldības nolikumā, līdzšinējos grozījumus aizstājot ar jauniem, kuri paredz jautājumu skai-
ta vietā noteikt laika ierobežojumus jautājumu uzdošanai. 

Ušakovs skaidro, ka regulējumi deputātu 
“mutes aizbāšanai” ir normāla prakse 
Ventspilī, Liepājā, Daugavpilī

R 
īgas mērs Nils Ušakovs Vides aizsardzības un 
reģionālās attīstības ministrijas (VARAM) rīcī
bu nodēvējis par antikonstitucionālu. Savukārt 
savu rīcību ar esošajiem noteikumu grozīju
miem viņš skaidro, ka šādi regulējumi depu

tātu “mutes aizbāšanai” esot normāla prakse pašval
dībās Ventspilī, Liepājā, Daugavpilī, Jelgavā un citviet. 
Zīmīgi, ka N.Ušakova nosauktās pašvaldības ir tās, kurās 
pie varas grožiem ilgstoši turas tieši viņa pārstāvētās 
“Saskaņas” un smagos noziegumos apsūdzētā Aivara 
Lemberga pārstāvētās Zaļo un zemnieku savienības 
(ZZS) politiskie spēki.

VARAM vadītāja K.Gerharda parakstītais rīkojums pirm
dienas rītā uz karstām pēdām tika nogādāts Rīgas domē. 
Tiesa, grozījumu darbība tiek apturēta un rīkojums stājas 
spēkā tikai no brīža, kad tas tiek publicēts valsts oficiālajā 
izdevumā "Latvijas Vēstnesis". Arī šajā gadījumā VARAM 
rīkojās ļoti operatīvi un jau nākamajā dienā tas tika 
nopublicēts attiecīgajā izdevumā. Tas nozīmēja vienu: jau 

nākamajā dienā plānotajā Rīgas pašvaldības domes sēdē, 
kurā plānoja skatīt pašvaldības budžeta grozījumus, depu
tāti atkal drīkstēja uzdot neierobežotu jautājumu skaitu. 

SKAITA VIETĀ LAIKA IEROBEŽOJUMS
Apstrīdēt VARAM rīkojumu pašvaldība drīkst, taču vēr

sties drīkst tikai vienā – Satversmes tiesā. Rīgas mērs 
N.Ušakovs pauda sašutumu, ka šāds K.Gerharda rīkojums 
esot apliecinājums tam, ka viņš esot «pakļāvies politiskam 
spiedienam», kā rezultātā pieņēmis «nedemokrātisku un 
Rīgu diskriminējušu lēmumu». Tajā pašā laikā N.Ušakovs, 
kura publicitātes nodrošināšanai par nodokļu maksātāju 
naudu pēdējo gadu laikā no Rīgas domes budžeta tērēti 
vairāki miljoni eiro, liekulīgi piebilda, ka “nav ko vilkt laiku 
garumā” un Satversmes tiesā nevērsīsies.

Tikmēr izmanīgie “Saskaņas” un “Gods kalpot Rīgai” 
deputāti izdomājuši alternatīvu risinājumu. Proti, mainīt 
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LEMBERGU SVĪTRO 
NO NOMINĒŠANAS 
PREMJERA AMATAM
Nākamajās Saeimas vēlēšanās Zaļo un zem
nieku savienības (ZZS) premjera amata kan
didāts būs pašreizējais Ministru prezidents 
Māris Kučinskis, nolemts apvienībā. Iepriekš 
vēlēšanām ZZS kā premjera amata kandidā
tu allaž pieteica smagos noziegumos apsū
dzēto Aivaru Lembergu, kurš gan patiesībā 
nekad nav nopietni kandidējis uz šo amatu, 
tikai viņš un ZZS spēlējuši teātri. Tagad ZZS 
vairs tā nevēlas un grib būt nopietnāki, tādēļ 
nominē M.Kučinski, kurš ar darbu pie refor
mām esot apliecinājis spēju sekmīgi strādāt.

BEZDARBS SAGLABĀJAS 4,8%
Reģistrētā bezdarba līmenis darbspējas 
vecumā Ventspils pilsētā saglabājies 4,8% 
robežās. NVA Ventspils filiāles datu bāzē šajā 
nedēļā ir pieejamas 148 brīvas vakances, 
taču lielākā daļa prasa specifiskas zināšanas 
un prasmes, lai uz darba vietu varētu preten
dēt ikviens strādāt gribētājs – būvkonstrukci
ju montētāji, betonētāji, zivju apstrādātāji, 
metāla konstrukciju atslēdznieki, metālap
strādātāji un citi.

PIEDZĪVOJUMU PARKS 
JOPROJĀM POPULĀRĀKAIS
Ventspilī populārākais tūrisma objekts 
pērn bijis Piedzīvojumu parks, ko 2017.
gadā apmeklējuši ap 408,5 tūkst. cilvēku. 
Otrajā vietā bijis Ūdens piedzīvojumu parks 
ar 202,5 tūkst. apmeklētājiem. Tradicionāli 
iecienīts ir arī Ventspils muzejs, ko kopumā 
apmeklējuši teju 163 tūkst. cilvēku. Līderis 
bijis Piejūras brīvdabas muzejs, ko apmeklē
juši teju 100 tūkst. interesentu. Ar mazbānīti 
vizinājušies 65 tūkst. cilvēku, kas ir vairāk kā 
pērn. Livonijas ordeņa pilī viesojušies 47,6 
tūkst. cilvēku. Gandrīz tikpat tūristu braukuši 
ar kuģīti “Hercogs Jēkabs”.

EVAKUĒ NO PRĀMJA UN 
NOGĀDĀ VENTSPILS OSTĀ
Nacionālie bruņotie spēki no prāmja 
“Isabelle” evakuējuši kādu pasažieri, kuram 
pēkšņi pasliktinājies veselības stāvoklis. Jūras 
spēku kuģis pacientu no prāmja nogādāja 
Ventspils ostā, kur to nodeva mediķu aprūpē. 

DUBULTO SOCIĀLO 
PEDAGOGU SKAITU
Kopš marta sākuma līdz aprīļa vidum Sociālajā 
dienestā papildus jau esošajiem četriem 
sociālajiem pedagogiem, kuri katrs savu 
amatu vienību dalīja starp divām skolām, 
darbu sāk vēl četri sociālie pedagogi. Divi no 
tiem strādās vispārizglītojošās skolās, bet divi 
– pirmskolas izglītības iestādēs. Sociālā die
nesta sociālie pedagogi strādā Ventspils skolās 
kopš 2005.gada. Sociālo pedagogu kā atbal
sta personāla ieviešana pirmskolas izglītības 
iestādēs veikta ar mērķi pēc iespējas agrīnā 
stadijā identificēt sociālā riska ģimenes, lai 
novērstu bērnu tiesību pārkāpumus ģimenē.

INVESTĒS 850 000 EIRO 
IEKĀRTĀS
Augsto tehnoloģiju uzņēmums “HansaMatrix” 
tehnoloģiskajās iekārtās šogad pirmajā pus
gadā plāno investēt 850 000 eiro. Investīcijas 
paredzētas “HansaMatrix” Ventspils un 
Ogres rūpnīcu ražošanas kapacitātes palieli
nāšanai, kā arī produktivitātes paaugstināša
nai. “HansaMatrix” pērn strādāja ar 19,683 
mlj. eiro apgrozījumu, kas ir par 16% vai
rāk, bet peļņa pieauga 2,8 reizes, sasniedzot 
1,527 mlj. eiro.

VENTSPILĪ

asas domstarpības izraisījušos grozījumus, kas 
ierobežo domes sēdes laikā uzdodamo jautā
jumu skaitu, tā vietā nosakot laika ierobežo
jumus jautājumu uzdošanai – katram deputā
tam ne vairāk kā 20 minūtes. Ja darba kārtī
bā būs jautājumi par budžeta jautājumiem, 
tad varēšot izteikties līdz pat pusotrai stundai.

SISTĒMAS “MUTES AIZBĀŠANAI”
N.Ušakovs šādu rīcību ar centieniem iegro

žot opozīcijas deputātu tiesības uzdot jau
tājumus un paust savus viedokļus konkrē
tu lēmumprojektu pieņemšanā vai nepie
ņemšanā pamato ar to, ka šādas sistēmas 
nedraudzīgo deputātu «mutes aizbāšanā» 
jau ilgstoši darbojas vairākās citās pašvaldī
bās. Diez vai tā ir sakritība, ka «Saskaņas» 
līderis piesauca tieši tās pilsētas, kurā saim
nieko viņa un «saprotošā» ZZS, kā pirmo 
minot tieši Ventspili, kā arī Liepāju ar Uldi 
Sesku (ZZS ietilpstošā un premjera pārstāvē
tā “Liepājas partija”) priekšgalā, Daugavpili 
ar Rihardu Eigimu pie stūres (Saeimas pēdē
jos sasaukumos ievēlēts no ZZS saraksta), kā 
arī Jelgavu, kuru ar līdzīgām metodēm kā 
Ventspilī vada “zaļzemnieks” Andris Rāviņš. 
“Mēs redzam, ka ir daudzas pašvaldības, 
kurās atsevišķos gadījumos gadiem ilgi, atse

Ušakovs skaidro, ka regulējumi deputātu 
“mutes aizbāšanai” ir normāla prakse 
Ventspilī, Liepājā, Daugavpilī

višķos gadījumos tas ir ilgāk nekā jau 10 
gadus, pastāv regulējoši noteikumi, kur jau
tājumu skaits vai jautājumu ilgums tiek attie
cīgi reglamentēts,” sašutumu par viņa vadī
tās koalīcijas apsūdzēšanu nedemokrātismā 
pauda N.Ušakovs.

MINISTRAM LAIKS RĪKOTIES
Runājot par jauno ieceri noteikt konkrētu 

laiku, kurā deputātiem ar savu uzstāšanos 
būs jāiekļaujas, N.Ušakovs par to izteicās, ka 
jaunajā kārtībā “tik un tā atstās iespēju sēdes 
vadītājam tomēr kaut kādu minimālu kārtī
bu sēdes laikā ieviest”. Tas nozīmē, ka kašķis 
starp koalīciju un opozīciju paliek spēkā, tur
klāt opozīcija paliek pie saviem sākotnējiem 
uzstādījumiem. “Vislabākais risinājums vien
mēr notiek tad, ja puses kopīgi nonāk pie risi
nājuma. Tas, ka viena puses teiks – labi, mēs 
nevaram šādā veidā nodiktēt jums mūsu vēl
mes, tad mēs nodiktēsim mūsu vēlmes šāda 
veidā, tad tas ir garš, mokošs un pie rezul
tātiem nenovedošs ceļš,” tā izteicās Rīgas 
domes opozīcijas deputāts Jānis Bordāns.

Cits opozīcijas deputāts Vilnis Ķirsis solī
ja, ka opozīcijas frakciju vadītāji ir apņēmu
šies “darīt visu, kas viņu spēkos”, lai aizka
vētu pašvaldības nolikuma grozījumu jaunās 
redakcijas pieņemšanu. Savukārt vēl viens 
opozīcijas deputāts Mārtiņš Bondars norādīja, 

ka “ar šo gājienu N.Ušakovs ņirgājas par val
sti, tajā pieņemtajiem likumiem, pašvaldību 
lietu ministru un visiem vēlētājiem”. 

Viņš arī teica zīmīgus vārdus, kas ļoti tieši 
attiecas arī uz iepriekš minētajām “draudzī
gajām” pašvaldībām, vistiešāk – uz Ventspils 
pilsētas domi un tās vadītāju A.Lembergu: 
“N.Ušakovs dara visu, lai demokrātija Rīgā 
nebūtu, un domāju, ka pašvaldību lietu minis
tram ir pienācis īstais brīdis rīkoties, lai mēru 
savaldītu.”

Ventspils opozīcijas deputāti Ģirta Valda 
Kristovska vadībā vēl pirms skaļā skandāla 
Rīgas domē ilgstoši cīnījās, lai VARAM ņemtu 
vērā Ventspils domē notiekošās antidemokrā
tiskās vadības metodes un stilu, jo īpaši, kas 
attiecas uz A.Lemberga darbībām. VARAM 
beidzot ir saklausījusi viņu sūdzības, taču 
pagaidām situācija vēl nav mainījusies un 
vadība turpina dzīvot cepuri kuldami. VARAM 
pašvaldībai dotā nedemokrātisko normu lik
vidēšanas uzdevuma termiņš bija 15.marts, 
taču, kā uzsver Ģ.V.Kristovskis, Ventspils pil
sētas dome nav šo rīkojumu pat mēģināju
si izpildīt. Opozīcijas deputāti turpinās klau
vēt pie VARAM durvīm. Jo īpaši skaļi tagad, 
kad visa sabiedrība redz, kāda visatļautība 
valda un ka VARAM ar ministru priekšgalā 
vairs nevarēs klusi pievērt acis arī citās paš
valdībās. 

Partijas “Laiks Pārmaiņām” vārdā Inga Antāne, Alīna Rugine, Linards Gulbis un Ingrīda Gradkovska

Metamies, draugi, šūpolēs  
Un uzsviežamies tik augstu,  
Ka ieraugām Rīgas jūrmalu  
Un Alaukstu – Dieva plaukstu,  
Lai pamājam sveicienus Daugavai,  
Lai sveicinām Aivieksti, Gauju  
Un raženu Latgales meiteni  
Ar pureņu pilnu sauju.

(J. Jaunsudrabiņš)

Laimes pilnus, svētīgus, pavasara 
prieka pildītus un ģimeniskus svētkus!

Priecīgas Lieldienas!
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DUBULTSTRESA VIETĀ LABSAJŪTA
Dzelzceļnieks apgalvo, ka ziemas peldēšana jeb “roņoša

na” nav ne pirmais un arī ne vienīgais viņa vaļasprieks, taču 
apzināti šādas daudziem varbūt neierastas aizraušanās viņš 
nebūt nemeklē: “Vajadzīgajā  laikā un situācijā  tās piesakās 
pašas. It kā nejauši, bet varbūt arī likumsakarīgi, kā atbildes 
reakcija uz konkrētu dzīves situāciju. Piemēram, kā manā 
gadījumā  – lai diviem dažādiem spriedzes veidiem summē
joties, iznākumā būtu  nevis dubultstress, bet fiziska un garī
ga labsajūta. Jo pārvarot grūtības darbā, rodas spēks un pati
ka ļauties izaicinājumiem arī brīvajā laikā. Un otrādi, jo pēc 

Izaicinājums 
kā dzīves 
aicinājums
Par lokomotīves vadītāju Linards Gulbis izmā
cījies jaunībā. Brieduma gados ieguvis jurista 
diplomu un tagad Ventspilī ieņem visnotaļ 
atbildīgo vilcienu kustības organizācijas daļas 
vadītāja amatu privātā akciju sabiedrībā “Baltijas 
ekspresis”. Lielā mērā tieši viņam jātur rūpe  par 
22 firmas dīzeļlokomotīvju nodarbināšanu. Gadā 
tās spēj pārvadāt līdz 11 miljoniem tonnu dzelz
ceļa kravu, kuras uz Ventspils ostu tiek sūtītas pat 
no desmit un vairāk tūkstošu kilometru attāluma. 
Darbs gana saspringts un pilns izaicinājumiem:  
lielākie kravu nosūtītāji, kas atrodas Krievijas 
Federācijā, bieži vien iepriekš pieteiktos apjomus 
pilnā apmērā uz Ventspili atsūtīt nevar, jo turie
nes dzelzceļš atsakās tās vest. Tas nozīmē, ka 
šeit operatīvi jāmodelē un nekavējoties jārisina 
pavisam cita kravu plūsmas situācija. Vienlaikus 
veicot vēl arī firmas arodkomitejas priekšsēdētāja 
pienākumus, noslodze dažudien  ir gandrīz vai 
ekstremāla. Taču Linardam, šķiet, ar to vēl par 
maz: viņš meklē adrenalīna papildu porciju un to 
iegūst, ziemā jebkuros laika apstākļos vārda tiešā 
nozīmē metoties peldēt ledainā jūrā vai Ventā 
izcirstā āliņģī...  

āliņģī pasmeltās adrenalīna devas ir vairāk enerģijas šķetināt 
samezglojumus tranzīta jomā."

Šādu secinājumu Linards izsaka ar smaidu, nebūt neap
galvojot, ka viņa dzīvesveids un pasaules uztvere ir visparei
zākie un citiem būtu jārīkojas līdzīgi. Viņaprāt, harmoniju ar 
sevi un pasauli katrs meklē un atrod citādā veidā, un tieši šī 
daudzveidība ir interesanta un lieliska. Tanī pat laikā atzīstot, 
ka paraugs var būt suģestējošs, un viņa profesionālo izvēli un 
dzīves tālāko ceļu lielā mērā noteicis vecākais brālis Edgars. 

AUĻOS PA TĒRAUDA SLIEDĒM
“Mani vecāki dzīvoja Rīgā, māte Dzidra Rita bija audēja, 

tēvs Linards – autoatslēdznieks Rīgas Tirdzniecības ostā. Kopā 
ar 13 gadu vecāko brāli mitinājāmies ģimenes kopmītņu šau
rībā, kad tēvam radās iespēja pārcelties darbā uz Ventspili un 
te dabūt lielāku dzīvokli. Man toreiz bija četri gadi, Edgars 
palika Rīgā, jo mācījās par lokomotīves mašīnistu dzelzceļ
nieku arodskolā. Kad gāju 1. klasē, brīvlaikā lielais brālis jau 
kā lokomotīves mašīnista palīgs ar kravas sastāvu ieradās 
Ventspilī un atpakaļbraucienam paņēma mani līdzi duno
šā metāla milzeņa kabīnē. Līdz tai bija jākāpj pa trepēm un 
skats no augšas uz sliežu ceļiem un mūsu māju blakus tiem 
bija pavisam savādāks, nekā no zemes raugoties. Brālis palika 
dzīvot un strādāt Rīgā un retajās ciemu reizēs Ventspilī daž
kārt stāstīja, cik patiesībā grūts, bezgala atbildīgs un pat bīs
tams ir viņa darbs, bet es savu izvēli biju izdarījis negrozāmi 
– arī būšu lokomotīves vadītājs! Lai tāpat kā viņš, ar  vienu 
rokas pieskārienu vadības svirām lokomotīves gandrīz 2000 
zirgu spēkiem liktu iekustināt 800 metru garo sastāvu, kura  
svars ir daudzkārt lielāks nekā piecstāvu mājai. Un ārpus pil
sētas palaist šos zirgus auļos, pirms pārbrauktuvēm ar spalgu 
svilpienu brīdinot – dodiet  c – e – e – ē ļ ļ – ū – ū – ū! Pēc 
šīs vizināšanās sekoja vēl vairākas citas, bet man bija skaidrs 
no pirmās reizes – tieši tā arī es gribu auļot pa saulē mirdzo
šām tērauda sliedēm,” zēnības romantiskā jūsma Linardam 
atmiņā joprojām.   

GORBAČOVS UZ GRĪDAS. KAS NOTIKS TĀLĀK? 
“Brāļa stāstītais par dzelzceļnieka maizes cieto garozu vēlāk 

apstiprinājās ar uzviju, bet es nekad dzīvē neesmu nožēlojis 
bērnībā izdarīto izvēli. Jo mašīnista darbā obligātā pašdiscip

līna un atbildības sajūta, drosme acumirklī pieņemt vienī
go pareizo lēmumu daudzreiz ir palīdzējušas citās situācijās 
gan darbā, gan sadzīvē. Var pat teikt – arī politikā. Kaut vai  
Baltijas valstīm liktenīgajās augusta puča dienās, kad jau pēc 
dzelzceļnieku skolas beigšanas  padomju armijas sastāvā kā 
vecākais seržants atrados obligātajā dienestā Igaunijā. Tagad 
visi ir gudri, kā toreiz vajadzēja rīkoties okupēto valstu pat
riotiem, bet puča dienās mums nebija pilnīgi nekādas infor
mācijas par to, kas vispār tobrīd notiek brūkošajā impērijā. 
Uztvert varēja tikai oficiālās ziņas no Igaunijas, televizors un 
radio no kazarmām tika aizvākti, Gorbačova portrets nomests 
uz grīdas, toties naktī visiem izsniedza kaujas ieročus un pat
ronas. Par mūsu valstīs izveidojušos tautas atmodas situāciju 
bijām dzirdējuši paziņu nostāstus un armijas politdarbinieku 
tendenciozos skaidrojumus, tāpēc bija nojausma, ka mums 
var likt ar bruņotu spēku izklīdināt iespējamos igauņu mīti
ņus Tartu, kuros izskanētu prasība padomju armijai izvākties 
no viņu zemes un netraucēt šajā valstī atjaunot  neatkarī
bu. Bijām dažādu tautību karavīri, bet klusībā vienojāmies 
par vienkāršiem ļaudīm pašsaprotamo: ja būs pavēle šaut uz 
civiliedzīvotājiem, noliekam ieročus un pārejam protestētāju 
pusē. Par laimi, ne vienu, ne otru nenācās darīt, jo pučs izgā
zās," atceras Linards. 

“PAT NE KOPĀ AR PREZIDENTU...”
Pēc dzelzceļnieku arodskolas beigšanas Linards pāris gadus 

vadījis pasažieru elektrovilcienus un atceras šo darbu ar dalī
tām jūtām. Pozitīvi vērtējot paredzamo darba grafiku un 
zināmu komfortu, kā dēl viņi uzskatīti par nozares baltajām 
apkaklītēm un dēvēti par “tramvajniekiem”. Turpretī kravas 
vilcienu dīzeļlokomotīvju mašīnisti var tikt izsaukti strādāt 
gandrīz vai jebkurā laikā, vilcēja kabīnē bauda minimālas ērtī
bas un no “tramvajniekiem” dabūjuši iesauku “mazutnieki.”

“Pasažieru pārvadāšanu atceros kā nepārtrauktu spriedzi, 
jo toreiz šie vilcieni bija ar desmit  vagoniem. Tajos brauca 
daudzi neaprēķināmas, lai neteiktu – neadekvātas uzvedības 
pasažieri, viņu vidū histēriskas dāmītes un alkohola apreibi
nātie, kuri pēc izkāpšanas paspēja aizskriet līdz vilciena vadī
tāja kabīnei, lai izteiktu rupjības un draudus. Iemeslu viņi 
atrada vienmēr, neraizējoties par to, kādā garastāvoklī mašī
nistam vajadzēs braukt atlikušo ceļu.  

Protams, jaunībā var iztu
rēt ne to vien, bet dažādības 
dēļ kopā ar pazīstamiem pui
šiem gribasspēka trenēšanai 
sāku nodarboties ar izpletņ
lēkšanu. Neatceros, vai pir
majā reizē  izlēcu pats vai 
palīdzēja simpātiskā instruk
torīte, taču ar laiku planēša
na zem kupola arvien vairāk 
iepatikās, ieguvu šajā discip
līnā pat sporta klasi. Esmu 
izmēģinājis arī savulaik vis
notaļ populāro un varbūt pat 

Āliņģī Ventā. Pirmais no kreisās Linards Gulbis.
Linards dzelzceļnieku 
arodskolā Rīgā.  Ikdienišķs paziņojums “roņu” informēšanai, ne baidīšanai
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Anglosakši godināja pavasara un auglības dievieti Eostri. 
Viņai bijis veltīts pat vesels mēnesis – tagadējais aprīlis. 
Lieldienu angļu nosaukums “Easter” esot radies tieši no šīs 
dievietes vārda.

Senie grieķu svinēja zemes dievietes Demētras meitas 
Persefones ikgadējo atgriešanos no pazemes valstības. Frīģieši 
ticēja, ka viņu visspēcīgā dievība ziemas saulgriežu dienā 
dodas gulēt, un pavasara saulstāvju laikā rīkoja ceremoni
jas ar mūziku un dziesmām dievības modināšanai jaunam 
pavasarim.

Savukārt seno latviešu tradīcijās izsenis bijusi Lielās dienas 
jeb Lieldienas – pavasara saulgriežu svinēšana.  Gaismas uzva
ru par tumsu un saules atgriešanos svinējušas visas pirmtau
tas. Mūsu senči Lieldienas svinēja trīs, garajā gadā pat četras 
dienas, un prieku par atnākošo pavasari, gaismas un dzīvības 
uzvaru pār tumsu un nāvi izteica  dažādās Lieldienu norisēs.

LIELDIENU TRADĪCIJAS ŠEIT UN CITUR 
Latvijā Lieldienas atzīmē ar augstu šūpošanos, olu krāso

šanu un ripināšanu un apaļiem plāceņiem. Telpu rotājumiem 
izmanto pūpolu zarus, bērzu zarus un puzurus, ar kuriem lat
viešiem  telpas pieņemts rotāt visos svarīgos gadskārtu noti
kumos. Klusās sestdienas pusnaktī – pirms Lieldienu dienas –
beidzas arī Lielais gavēnis.

Savas tradīcijas ir arī citās valstīs. Piemēram, Polijā divas 
nedēļas pirms Lieldienām saimnieces pārtrauc cept maizi, un 
atsāk to tikai Lieldienu nedēļā. Pretējā gadījumā maize neiz
došoties visu gadu. Savukārt telpu dekorēšanai izmanto ar 
lentēm un ziediem rotātus pūpolu vai avenāju zarus. Poļi tic 
– ja Lieldienās apēdīsi pūpolu no priestera svētīta zara, visu 
gadu būsi vesels.

Spānijā plaši atzīmē visu Svēto nedēļu jeb, kā spāņi to 
sauc, Semana Santa. Ielas pilda garās konusveida mas
kās un tā sauktajos nožēlas apmetņos tērptu ļaužu gājie
ni. Tērpa krāsa var būt balta, sarkana, violeta, zilgana, 
dzeltena vai melna – atkarībā no reliģiskā rituāla specifi
kas. Daudzviet procesijas dalībnieki nevelk apavus, bet ap 

Priecīgas Lieldienas!
kājām apliek ķēdes, tādējādi simbolizējot savas grēku nožē
las dziļumu.

Grieķijā, Korfu salā, Lieldienu laikā līdztekus citām tradīci
jām pieņemts dauzīt nelielus māla podiņus – pirms svētkiem 
tie tiek izgatavoti vienkārši fantastiskos daudzumos. Podiņi 
izdaiļoti laba vēlējumiem, un tos met zemē no ēku augšē
jiem stāviem. Garāmgājējiem noteikti jāpaņem kāda no podi
ņa lauskām, un rūpīgi jāglabā visu gadu – tā nesot veiksmi.  Šī 
darbība simbolizē gaismas uzvaru pār ļaunumu.

Savukārt Zviedrijā vēl joprojām nav pieņemts agri no rīta 
kurināt krāsni. Visa vaina senā ticējumā – tā sieviete, no kuras 
mājas dūmeņa Lieldienu rītā gaisā paceļas pirmie dūmi, ir 
ragana. Un raganas, kā zināms, nekur īpaši nemīl…

Toties Rumānijā Lieldienu atnākšanu iezīmē īsta sveču jūra 
pilsētas ielās īsi pirms pusnakts. Neskaitāmi rumāņi naktī 
pirms Lieldienām pulcējas ap baznīcām, lai tieši pusnaktī 
iesauktos – “Kristus ir cēlies no mirušajiem!”.

KĀDĒĻ TIEŠI OLA UN KĀ TAS VISS SĀKĀS?
Neatņemama Lieldienu svinēšanas sastāvdaļa ir olas. Tās 

krāso, ripina, sacenšas olu cīņās un dāvina cits citam. 
Ola tradicionāli simbolizē atdzimšanu, sauli un jaunu dzī

vību. Vairākas senās tautas pat ticēja, ka pasaule patiesībā 
radusies no milzīgas olas. Olām piedēvētas arī maģiskas spē
jas – piemēram, olas iemūrētas māju pamatos, gan lai atbai
dītu, gan arī lai piesaistītu ļaunos garus – atkarībā no peste
ļotāja vēlmēm. Ar olu iespējams arī attīrīt mājokli no negatī
vas enerģētikas. Tik vien vajag, kā nolikt jēlu olu “nelabajā 
vietā” un paripināt to. Vienīgais noteikums – olai jābūt dzīvai, 
t.i. apaugļotai.

Olu krāsošanas un dāvināšanas tradīcija sākusies jau sirmā 
senatnē. Ir ziņas, ka sarkani nokrāsotu olu kā Kristus augšām
celšanās simbolu Marija Magdalēna pasniegusi Romas impe
ratoram  Tibērijam.

PAR ZAĶI ATBILDĪGA ĒOSTRE
Savukārt par ar Lieldienu olām cieši saistīto zaķi atbildīga 

esot anglosakšu pavarda dieviete  Ēostre jeb Ostara. Leģenda 
vēsta, ka dieviete katru pavasari pārvērtusi kādu putniņu par 

zaķi, un šim garausim likusi viņai pienest ziņas par to, ko dara 
cilvēki savos mājokļos. Pateicībā par šo labo darbiņu, viņa 
zaķim ļāvusi cilvēku mājokļu tuvumos reizi gadā dēt raibas 
olas… Zaķis bijis Ēostres svētais dzīvnieks.

Tiesa, zaķim savulaik bija jāizcīna sīva cīņa ar citiem “olu 
nesējiem”. Piemēram, vācu zemē Hesenē olas kādreiz “dēja” 
lapsa, bijuši arī tādi tēli kā  stārķis, dzeguze un gailis.

Zināms, ka saistībā ar Lieldienām zaķis vēstures avotos 
pirmo reizi minēts jau 1555. gadā. Tiesa gan, toreiz garausim 
bija uzticēta svētku cepeša loma. 

Mūsdienās olu krāsošana, slēpšana zālē, meklēšana un sav
starpēja apdāvināšanās ar šo svētku simbolu kļuvusi par neat
ņemamu Lieldienu tradīciju sastāvdaļu. 

LIELDIENU TRADĪCIJAS UN TICĒJUMI
Olu krāsošana, ripināšana un citas ar tām saistītas izdarības 

kļuvušas arī par latviešu tradīcijām, tomēr galvenā Lieldienu 
tradīcija joprojām palikusi vēl mūsu senču piekoptā šūpo
šanās. Kā pirmie noteikti jāizšūpo saimnieks un saimniece. 
Šūpošanās ir maģisks rituāls, kas saulei Lieldienu rītā palīdz 
iešūpoties, un senatnē valdīja uzskats – jo augstāk šūpojas, jo 
labāka būs raža. Par izšūpināšanu saimnieki maksāja ar olām, 
plāceņiem, alu un citām gardām lietām. Pēc šūpošanās šūpo
les izjauca un sadedzināja, lai raganām nebūtu, kur šūpoties.

Viena no senākajām Lieldienu rīta izdarībām ir „putnu dzīša
na” vai „putnu šaušana” – priecīgi gājieni lielā pulkā ar dzies
mām, mūziku, klabatu sišanu un skaļu klaigāšanu. Putni savu
laik nozīmēja ļaunumu un slimības. Aizdzenot viņus no sētas, 
laukiem un mājām, sagaidīja, ka ar to tiks aizdzītas arī raizes 
un ļaunums.

Vēl Lieldienu rītā ir agri jāceļas, lai redzētu, kā saulīte rotā
jas, un jāmazgājas tekošā ūdenī, kas tek pret sauli. Šis maģis
kais šķīstīšanās rituāls palīdz iegūt možumu, gaišu prātu, vese
lību un skaistumu.

Lieldienu īpašie ēdieni ir apaļi, saules simboliku attēlojoši. 
Olu ēšana vajadzīga, lai augtu apaļš kā ola, tas attiecināms arī 
uz lopiem. Savukārt Lieldienās ēdot zirņus, piesaistīsiet bagā
tību un turību. Vēl mūsu senči uzskatīja, ka Lieldienu naktī 
redzētie sapņi piepildās. 

Tradicionālākais olu krāsošanas 
veids ir to vārīšana sīpolu mizās. 
Olas kļūs zeltaini brūnas, iesar-
kanas. Olām var pielikt ari kādu 
zāles stiebriņu, lapiņu vai citu 
dabisku dekoru, un pietīt to olai 
ar vispārrastākās kaprona zeķes 
vai marles palīdzību. Taču arī olu 
krāsošanai ir savas gudrības. 

Klāt Lieldienu laiks, kas kristiešiem ir lielākie svētki. Cilvēki straumēm plūst uz 
dievnamiem, lai izdzīvotu Kristus ciešanu laiku un viņa nāvi pie krusta, bet Liel-
dienu dienā visi atkal priecātos par Kristus augšāmcelšanās vēsti. Lieldienu laikā 
notiek īpaši daudz dievkalpojumu kā Ventspils pilsētā, tā arī novadā.

VENTSPILS PILSĒTA
29. marts
18.00 | Ventspils Sv. Krusta Romas katoļu draudze: Kunga pēdējo vakariņu Svētā Mise
18.00 | Ventspils ev. luteriskā draudze: dievkalpojums
19.00 | Ventspils baptistu baznīca: Zaļās ceturtdienas dievkalpojums

30. marts
09.00 | Ventspils Sv. Krusta Romas katoļu draudze: adorācija Tumsības altārī
11.00 | Ventspils baptistu baznīca: Lielās piektdienas dievkalpojums
15.00 | Ventspils Sv. Krusta Romas katoļu draudze: Kunga ciešanu dievkalpojums
17.00 | Ventspils Sv. Krusta Romas katoļu draudze: Krusta ceļš Ventspils ielās
17.30 | Ventspils ev. luteriskā draudze: vakara lūgšana

31. marts
20.00 | Ventspils Sv. Krusta Romas katoļu draudze: Lieldienu vigīlija

1. aprīlis
07.00 | Ventspils baptistu baznīca: Agrais Lieldienu dievkalpojums
08.00 | Ventspils Sv. Krusta Romas katoļu draudze: Rezurekcijas procesija, Sv.Mise
10.00 | Ventspils ev. luteriskā draudze: Lieldienu dievkalpojums
11.00 | Ventspils Sv. Krusta Romas katoļu draudze: Sv.Mise
11.00 | Ventspils baptistu baznīca: Lieldienu dievkalpojums

2. aprīlis
09.00 | Ventspils Sv. Krusta Romas katoļu draudze: Sv.Mise
10.00 | Ventspils baptistu baznīca: Rīta lūgšana
11.00 | Ventspils Sv. Krusta Romas katoļu draudze: Sv.Mise

VENTSPILS NOVADS
Jūrkalnes Svētā Jāzepa katoļu baznīca | 1.IV 12.00
Landzes ev.luterāņu baznīca | 2.IV 13.00
Piltenes ev. luterāņu baznīca | 30.III 10.00 un 1.IV 10.00
Piltenes baptistu lūgšanu nams | 30.III 11.00 un 1.IV 11.00
Popes ev.luterāņu baznīca | 1.IV 11.00
Puzes ev. luterāņu baznīca | 1.IV 11.00
Rindas ev.luterāņu baznīca | 2.IV 11.00
Ugāles ev. luterāņu baznīca | 30.III 10.00 un 1.IV 10.00
Usmas ev.luterāņu baznīca | 30.III 12.00 un 1.IV 10.00
Užavas ev.luterāņu baznīca | 1.IV 13.00
Užavas baptistu baznīca | 1.IV 11.00
Zlēku ev. luterāņu baznīca | 30.III 14.00 un 1.IV 14.00

Noderīgi padomi olu 
krāsošanai

• Lai olas tiktu nokrāsotas vienmērīgi, tās 
pirms vārīšanas nomazgā.
• Lai čaumala nesaplīstu, pirms olas liec 
vārīties, paturi tās siltā ūdenī.
• Lai ola kļūtu izturīgāka, verdošam ūdenim 
pievieno ēdamkaroti sāls.
Spilgtu vienkrāsainu olu iegūšanai sākumā 
tās nomazgājiet, novāriet gatavas, uzvāriet 
no dabā pieejamiem materiāliem krāsu, un 
mērcējiet cieti vārītas olas šajā novārījumā 
2 – 3 stundas.
• Sarkanas krāsas olas iegūsiet, ievietojot 
tās biešu sulas novārījumā, kam pievienotas 
pāris ēdamkarotes 9% etiķa.
• Zilas vai viegli lillā krāsas olas iegūst ievie
tojot tās sarkano kāpostu novārījumā, kam 
pievienotas pāris karotes 9% etiķa.
• Dzelteno krāsu dos ievietošana kumelīšu 
novārījumā, bet izteikti spilgtas – kurkuma 
pulvera novārījumā.
• Brūnas krāsas olas iegūst, ievietojot tās un 
nedaudz pavārot stiprā, melnā kafijā vai tējā.
• Zilgani pelēko krāsu dos ievietošana aroni
ju vai upeņu novārījumā.
• Oranžas krāsas olas iegūst, ievietojot tās 
burkānu sulas novārījumā, kam pievienots 
nedaudz 9% etiķa
• Izteikti zaļu krāsu olas iegūst pēc ievieto
šanas rudzu zelmeņa novārījumā. 
• Zaļganas krāsas olas iegūsiet, ievietojot tās 
bērzu lapu, koka mizu, sūnu novārījumā.

• Raibas olas iegūst, ja pirms krāsošanas 
aptin tām dažādu krāsu dzijas pavedienus vai 
ietin marlē un pievieno rīsus, bietes, upenes, 
bērzu lapiņas vai citus materiālus.

LIELDIENU TICĒJUMI
• Lieldienu rītā agri jāceļas, tad visu gadu 
būs možums.
• Saņemot olu, jāiedomājas vēlēšanās, un 
tad, kad, ar olām sitoties, tievais gals neie
plīst, šī vēlēšanās piepildās.
• Lieldienās pirmo olu ēdot, nedrīkst to 
skrāpēt, jo tad būs tik slimību, cik olai 
skrambu.
• Ja saimes tēvs Lieldienās olu sagriež tik 
daļās, cik cilvēku, tad saime dzīvo saticīgi.
• Lieldienās jāēd tikai olas, jo kas arī gaļu ēd, 
to visu gadu moka kukaiņi.
• Lieldienās daudz jāšūpojas, tad vasarā odi 
nekodīs.
• Ja negrib, lai ir lielas kājas, tad Lieldienu 
rītā priekš saules vajag ar kailām kājām 
uzkāpt uz akmens.
• Lieldienas rītā pirms saules lēkta jāuzliek 
sāls uz staba gala un jāatstāj līdz saules rie
tam, tas derīgs pret visām slimībām.
• Kurš pirmo Lieldienu rītā pirmais iziet 
laukā, tam tai gadā laba laime.
• Lieldienu rītā pirms saules lēkta ir jāmazgā 
cūka dīķī, kura jāvelk atmuguriski ūdenī, tad 
visu gadu mājās būs tīrība.
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Izraida Krievijas 
vēstniecības sekretāru
Sakarā ar Vīnes konvencijas par diplo
mātiskajām attiecībām pārkāpumiem, 
solidarizējoties ar Lielbritāniju un sadar
bībā ar citām Eiropas Savienības dalīb
valstīm, Latvija nolēma izraidīt Krievijas 
vēstniecības otro sekretāru un “melna
jā sarakstā” iekļauj Krievijas kompāni
jas "Aeroflot" pārstāvniecības vadītāju 
Latvijā. Šāds lēmums pieņemts, atbil
dot uz Krievijas veikto ķīmisko uzbruku
mu dubultspiegam Sergejam Skripaļam 
Lielbritānijā.

Rimšēviča balss ieraksts 
KNAB
Kukuļņemšanā aizdomās turētais 
Latvijas Bankas prezidents Ilmārs 
Rimšēvičs martā ieradies Korupcijas 
novēršanas un apkarošanas birojā 
nodot balss paraugu. Tas nepieciešams, 
lai skaņu ierakstu ekspertīzē to varē
tu salīdzināt ar KNAB rīcībā esošajiem 
audioierakstiem. Iepriekš jau bija izska
nējis, ka tiesībsargājošās iestādes bija 
noklausījušās Rimšēviča sarunas divu 
gadu garumā. 

Notikusi Latvijā pirmā 
aknu transplantācija
Paula Stradiņa Klīniskajā universitātes 
slimnīcā veikta pirmā aknu transplan
tācija par valsts līdzekļiem. Tā veikta 
kādam vīrietim, kurš pašlaik sekmīgi 
atlabst pēc operācijas. Līdz šim aknu 
transplantācijas Latvijas iedzīvotājiem 
notika Tartu, tagad šāda iespēja bei
dzot ir arī Latvijā, taču ir otra problēma 
– trūkst donoru.

Latvijas lielveikalos vēl ir 
ugunsdzēsības pārkāpumi
Valsts ugunsdzēsības un glābšanas 
dienests Latvijas lielveikalos jopro
jām konstatē tādus ugunsdrošības pār
kāpumus kā aizkrautas evakuācijas 
izejas. Taču glābēji uzsver – nepilnības 
lielveikalu evakuācijas sistēmās nav 
tik būtiskas, lai iespējamā ugunsne
laime pie mums izvērstos tikpat pos
toša kā Krievijā, kurā dzīvību zaudēja 
gandrīz 70 cilvēku, lielākoties bērni un 
jaunieši, ziņoja LTV “Panroāma”.

Gripas izplatība ilgs  
līdz maijam
Lai gan gripas intensitāte samazinās, 
tomēr tās izplatība saglabāsies vēl 
līdz aprīļa beigām, prognozē mediķi. 
Gripa šosezon kopumā prasījusi 31 cil
vēka dzīvību. Vidējais mirušo pacien
tu vecums bijis 67 gadi. Pret gripu šie 
pacienti šajā sezonā nebija vakcinēti. 

Ik gadu izzūd 140 ciemu
Pēdējās desmitgades laikā no Latvijas 
kartes pazuduši kopumā teju pusotrs 
tūkstotis ciemu jeb vidēji 140 ciemi 
gadā. Cilvēki no laukiem joprojām tur
pina aizbraukt, un apdzīvotās vietas 
paliek tukšas. Vieni emigrē labākas 
dzīves meklējumos, tomēr vislielākā 
daļa cilvēku dodas uz Rīgu, kur šobrīd 
dzīvo jau 1/3 Latvijas iedzīvotāju. 

Daudziem atņemta pilsonība
Pērn Latvijas pilsonība atņemta 207 
cilvēkiem, vēl apmēram tikpat attei
kušies no pilsonības, liecina Pilsonības 
un migrācijas lietu pārvaldes dati. 
Iemesls, kāpēc tiek atņemta pilsonība, 
ir tāds, ka tiek veidota dubultpilsonība 
ar neatļautām valstīm. Naturalizējušies 
pērn kopumā bija 915 cilvēki, tajā 
skaitā 47 nepilngadīgie bērni.

LATVIJĀ

modīgo gumijlēkšanu no Gaujas tilta Siguldā. 
Tam, protams, vajag nobriest un saņem
ties pat ļoti ļoti, bet atkārtoti lēcieni tomēr 
kļūst vienveidīgi. Lai neapniktu, vajag dažā
dot vismaz līdzjutēju un līdzi lēcēju kompāni
ju,” Linards gan šaubās, vai tagad to gribētu 
atkārtot, pat ja līdzbiedros pieteiktos Valsts 
Prezidents, jo katrai trakulībai vajag atbilsto
šu vecumu.   

LĒCIENS SKAISTĀ UN NEZINĀMĀ
Kad sadzīves apstākļu dēļ Linardam nācies 

pārcelties uz Ventspili, kur dzīvoja vecāki, 
vajadzējis kārtot papildu eksāmenu kravas 
vilciena mašīnista (sākumā palīga) tiesību 
iegūšanai, jo šis darbs ir pilnīgi atšķirīgs no 
pasažieru pārvadāšanas. Vēl vienu, personī
gi daudz svarīgāku un ilgāku pārbaudījumu 
nācies izturēt, pārliecinot nesen iepazīto Līgu, 
ka abiem vajadzētu apprecēties. 

“Viņa toreiz strādāja mediķu kolektīvā, 
mūs iepazīstināja kopīgi paziņas Raivis un 
Evija. Lai gan toreiz vairs nebiju gluži naivais 
zēns, pirmā tikšanās lielā mērā līdzinājās pir
majam lēcienam ar izpletni. Neatceros īsti, 
par ko runājām, jo visu laiku gribējās lūko
ties jaunās sievietes brūnajās, izteiksmīgajās 
acīs. Uzreiz sapratu, ka, pat ja augums būs 
apslēpts,  šīs acis turpmāk gribēšu redzēt un 
atpazīšu jebkurā gada vai diennakts laikā un 
dzīves situācijā. Savācos, lai norunātu nāka
mo tikšanos un vēlreiz ielūkotos Līgas acīs, 
bet burvība nezuda un neizgaist jau otro 
gadu desmitu, kaut  tagad dzīvojam zem 
viena jumta un strādājam vienā darbavie
tā,” Linards atklāj, ka sākums nav bijis pilnīgi 
bez mākoņiem, jo pie stabila darba un dzī
ves ritma pieradusī Līga nekādi nav varējusi 
saprast, kāpēc draugs nestāsta (slēpj?), cikos 
viņš ies uz darbu, kad un cik ilgi būs mājās 
vai prombūtnē. 

“Nācās viņu uzaicināt uz depo un palūgt 
dispečeram nodemonstrēt vilcienu kustības 
grafiku, kurā par vagonu piepildīšanas vai 
iztukšošanas termiņiem ir vairāk nezināmā, 
nekā zināmā. Attiecīgi tikpat grūti progno
zēt, kad būs vajadzīgi mašīnisti to prom vai 
šurp  vešanai.”

GADA LAIKĀ MĪNUS 50 KG 
“SOLĪDUMA”

Taču kopdzīvē tas nav bijis smagākais pār
baudījums. Varbūt nedaudz burtiski sapro
tot tautas teicienu, ka vīriešiem mīlestība 
iet caur vēderu, kulinārijas gudrībās mācītā 
Līga to sākusi pielietot praksē, sastopot lielu 
vīra pretimnākšanu viņas gatavoto  gardumu 
patērēšanā. Arī Linards nav palicis parādā, ik 
pa laikam revanšējoties ar svaigi gatavotu 
mocarella sieru vai oriģinālu paša izmakšķe
rēto zivju zupu.

“Svara pieauguma ziņā rezultāts priekš 
manis bija pat ļoti iespaidīgs... Kad attapos, 
ka kļūstu pārāk “solīds”, nācās iet uz līdzši
nējā personīgajā dzīvē varbūt pat vislielāko 
izaicinājumu: apmēram gada laikā nomest 
piecdesmit kilogramu liekā svara un šādu 
formu saglabāt joprojām. Kas to ir mēģinā
juši darīt, rezultātu novērtēs bez papildus 
paskaidrojumiem. Pie tam Līga šo procesu ar 
saudzīgām dietām un mudinājumiem spor
tot atbalsta tikpat dedzīgi, cik agrāk lutinā
ja ar kārumiem. Viņa neiebilst arī pret manu 
“roņošanu”, kaut pati uz to nav pierunāja
ma, jo reizēm drebinās pat vasarā Vidusjūras 
ūdeņos Turcijas piekrastē. Taču ar halātu viņa 
mani krastā pēc peldes sagaida vienmēr, 
un tas jau līdzinās nelielam varoņdarbam,” 
Linarda balsī nav saklausāma ironija, bet 
patiesa apbrīna.    

VIENOTI TICĪBAS BRĪNUMAM
Toties vienota nostāja abiem ir ticības lie

tās, un tā nav balstīta bezierunu paklausībā 
baznīcas kanoniem, bet rāmā un apzinātā 

Izaicinājums kā dzīves aicinājums

izvēlē, kas izdarīta nobriedušā vecumā. 
“Mana māte piederēja luterāņu drau

dzei, un arī mēs ar brāli tajā skaitījāmies, 
kaut nebijām čakli dievnama apmeklētāji,” 
Linards atzīst, ka mammas iespaidā ticība  
kādam augstākam spēkam sirdī tomēr biju
si. Un atceras gadījumu, kas atstājis nospie
dumu arī viņa dzīvē: brāļa Edgara ģimenē 
vienam no viņa bērniem atklājušās smagas 
veselības problēmas, palīdzība meklēta pie 
mediķiem, padoms prasīts savam dvēseļu 
ganam, bet ieteikums bijis  – samierināties 
ar nenovēršamo, jo situācija šķitusi tiešām 
bezcerīga. Slimais bērns aizvests nokristīt pie 
pareizticīgo mācītāja, jo šai draudzei piede
rīga bijusi viņa  māte. Un noticis  –  bērna 
vecāku un arī Linarda skatījumā – neticamais. 
Otrā dienā piezvanījis slimā bērniņa ārstējo
šais ārsts, kas līdz tam situāciju  vērtējis kā 
neglābjamu un paziņojis: viņš sazinājies ar 
kolēģi ārzemēs,  kas ir gatavs un spējīgs palī
dzēt. Bērns operēts un izveseļojies  pilnvēr
tīgai dzīvei. 

“Ne tikai brāļa ģimenes, bet arī manā 
skatījumā tas līdzinājās Dieva brīnumam,”   
Linards sakās saprotam, ka tā varbūt biju
si tikai apstākļu sagadīšanās, dakterim lai
mējies atcerēties un sazvanīt īsto speciālistu 
ārzemēs.  “Bet mans emocionālais līdzpārdzī
vojums bija tik liels, ka arī es nolēmu kristī
ties pareizticībā,” Linards atzīst, ka tādai pār
maiņai nobriedis pamazām. 

Šajā ticībā tikpat apsvērti pārgājusi arī Līga, 
abi iespēju robežās labprāt piedaloties drau
dzes dzīvē, jo vairāk tāpēc, ka dievkalpoju
mi Sv. Nikolaja Ventspils pareizticīgo baznīcā 
notiek arī latviešu valodā. 

“Jebkurā konfesijā ir dažādu tautību cil
vēki un sabiedrības integrācija, par kuras 
vajadzību tik daudz un ilgi runāts, var taču  
notikt arī šādā veidā,” pārliecināts Linards, 
ar nepacietību gaidot Lieldienu dievkalpoju
mu, ko pareizticīgie atzīmē īpaši emocionāli 
un krāšņi. Dzīvesbiedri sevi uzskata par racio
nāla prāta cilvēkiem, bet ir sastapušies arī 
ar  neizskaidrojamo: apmeklējot Sv. Nikolaja 
Brīnumdarītāja baznīcas drupas Turcijā, per
sonīgi piedzīvojuši kādu notikumu, kas arī 

līdzinās brīnumam. Bet tuvāk par to stāstīt 
pagaidām atturas.  

RUNĀŠANAS VIETĀ LAIKS 
DARĪŠANAI

“Pēc dievnama apmeklējuma parasti saro
sās domas par mūžīgajām vērtībām un gri
bas tās salīdzināt ar laicīgo kņadu, kas vēro
jama daudzās darba vietās un cilvēku sadzī
vē. Lūdzu nepārprast – nebūt neaicinu pār
kārtot ražošanu atbilstoši ticības dogmām, 
bet turēties pie tām līdzīgajiem mūsdienu 
morāles  un ētikas principiem tomēr vaja
dzētu. Konkrēts piemērs. Jau gadiem mūsu 
firma aicina pārkārtot vagonu padošanu uz 
termināļiem, kas vairotu darba ražīgumu, 
taupītu naudu un galu galā sekmētu algu 
pieaugumu. Principā pārmaiņu lietderīgumu 
atzīst visi, arī mūsu partneri, bet "Latvijas 
Dzelzceļa" ambīcijas, savtīgums ,varbūt greiz
sirdība līdz šim ir kavējusi atrast pieņemamu 
risinājumu. Cieņpilnās sarunās, izklāstot un 
respektējot katra argumentus, beidzot ledus 
ir sakustējies un pārkārtojumi gaidāmi jau 
tuvākajā laikā. Kopīgais ieguvums paredzams 
neapšaubāmi, tā dēļ bija vērts  pirms pārru
nām un birokrātiskās sarakstes rūdīt nervus 
ledainā ūdenī,” Linardam nav sveša smalka 
pašironija... 

Plašsaziņas līdzekļus sasniegusi vēsts, ka 
Linards Gulbis ievēlēts par valdes locek
li nesen Ventspilī nodibinātajā reģionālajā 
politiskajā partijā “Laiks Pārmaiņām”. Vai tas 
būs kārtējais izaicinājums darboties un sevi 
apliecināt jaunā, savai pārliecībai piemērotā
kā politiskā telpā, jo pirms tam viņš  redzēts 
citas partijas biedros, Linards pagaidām attu
ras prognozēt. Jo galvenie darbi vēl tikai 
priekšā, tie jāpaveic līdz nākamās Saeimas 
vēlēšanām. Cieti un nešaubīgi viņš ir pārlie
cināts  par citu: laiks pārmaiņām patiešām ir 
pienācis, jo politiskā vide un kultūra Latvijā 
un arī Ventspilī ir degradējušās. Tukšas un 
demagoģiskas runāšanas vietā jānāk darīša
nai. Tas ir tas, ko Linards prot pats un gribētu 
sagaidīt no citiem. “Nāku ar aicinājumu cie
nījami atbildēt uz nākotnes izaicinājumiem,” 
Linards rītdienā raugās ar optimismu. 

Turcijā pie pieminekļa Sv. Nikolajam brīnumdarim.
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Iespējams, gana daudzi bija tādi, kuri vēl īsi pirms Latvijas 1.līgas čempionāta regulārās sezonas finiša atmeta ar roku Ventspils hokeja kluba “VENTA 2002” izredzēm aizstā-
vēt pērn izcīnīto čempionu titulu. Komandai sezona patiesi aizritējusi kā pa viļņiem, turklāt pirms paša regulārā čempionāta sezonas finiša patiesi draudēja pat nekvalificē-
šanās izslēgšanas spēlēm... Ventspilnieki sezonas pēdējās spēlēs tomēr sapurinājās un guva svarīgas uzvaras, kas ļāva turpināt cīņu “play-off”. Izslēgšanas spēlēs “VENTA 
2002” jau atkal bija tā komanda, kādu mēs visi pazīstam – neapturama un uzvarēt griboša. Teicama spēļu bilance pusfinālā un finālā, rezultātā – otro sezonu pēc kārtas HK 
“VENTA 2002” kļuva par Latvijas 1.līgas čempioniem, regulārās sezonas pirmās vietas ieguvēju triju spēļu summā apspēlējot ar 14 pret 2. Zināms laiks pēc titula aizstāvēša-
nas ir jau pagājis, tomēr emocijas vēl ir jūtamas ļoti labi. Tā saka HK “VENTA 2002” valdes loceklis Aivis Landmanis.

Skaidrs skats nākotnē – mērķtiecīgā 
ilgtermiņa darba rezultāts

- Pieļauju, ka vēl dažas nedēļas pirms 
triumfa bija ne mazums skeptiķu, kuri 
teica – komandai par “play-off” ir jāaiz-
mirst... Tā robeža arī bija ļoti šaura: vēl 
viens zaudējums un sezona beigusies. 

 Protams, aizstāvēt titulu ir daudz grū
tāk nekā to iegūt. Turklāt šosezon arī pats 
čempionāts bija krietni atšķirīgāks no sezo
nas iepriekš. Un – daudz spēcīgāks. Šosezon 
bija jākonkurē deviņām komandām iepriek
šējās sezonas septiņu komandu vietā, 
kas ir pat par trešdaļu vairāk kā virslīgā. 
Komandas spēcīgas un ar tradīcijām, pie
mēram, Liepāja, Jelgava, Daugavpils, nemaz 
nerunājot par HS “Rīga 2001”. Tā ir hokeja 
skola, kurai ir senas, vēl no padomju lai
kiem mantotas tradīcijas, un to ļoti atbalsta 
Rīgas dome. 

- Pirms sezonas, kad Ventspils basket-
bola klubā vēl spēlēja Kristaps Janičenoks, 
viņam bija iecienīts situācijas apzīmējums 

– “amerikāņu kalniņi”. Šķiet, jums šose-
zon bija līdzīgi.

 Tieši tā. Pēc pagājušā gada čempionā
ta bija cerība, ka mūs atbalstīs vairāk. Pērn 
doma vispār bija turpināt attīstīt klubu jau uz 
hokeja akadēmijas principiem, lai šeit jau
nieši brauktu, trenētos un mācītos. Diemžēl 
pērn šo projektu vēl neizdevās iesākt, jo 
pašvaldība to neatbalstīja. Līdz ar to sakrita 
tā, ka arī esošo nu jau divkārtējo čempionu 
komandu pašvaldība tā īsti nemaz neatbalstī
ja. Labi, ka bija atbalstītāji, AS “Ventbunkers”, 
AS “Kālija parks”, SIA “”Ventspils nafta” 
termināls” sagādājot vērā ņemamu finan
sējumu. Pēc mūsu pagājušā gada triumfa 
AS “Ventbunkers” un citu Ventspils tranzīta 
uzņēmumu padomes priekšsēdētājs Rūdolfs 
Meroni kungs aicināja komandu uz viņa kom
pāniju pasākumu un pats personīgi pasnie
dza klubam atbalsta čeku. Arī SIA “”Ventspils 
nafta” termināls” vadītājs, ģenerāldirektors 
Larss Panclafa kungs pieņēma mūsu kluba 

tiek atcelts. Arī pašvaldības lēmums nepa
lielināt atbalstu klubam 2018.gadā lika par 
sevi manīt.

- Vēl taču bija arī ilga pauze.
 Vesels mēnesis pagāja bez spēļu prak

ses! Šķita, ka komanda ir pilnīgi “nosēdu
sies” un – viss.

- Daudzi sekojošo smago zaudējumu 
Daugavpilī ar 1:9 tulkoja kā pilnīgu fiasko 
un sezonas pāragru finišu.

 Pirmkārt, nebijām ilgi spēlējuši. Otrkārt, 
komandā ir spēlētāji, kuri arī strādā algotu 
darbu. Spēlējām tikai ar četriem aizsargiem. 
Objektīvu iemeslu dēļ puse sastāva spēlētā
ju nespēj pietiekoši trenēties. Jaunie spēlē
tāji, kuri trenējas un mācās, ir labā formā, 
bet otra puse – strādājošie – vienkārši fiziski 
nespēj tikt uz treniņiem agri no rīta. Un tad 
sākās finiša skrējiens. Beigās sanāca 14 spē
les pusotra mēneša laikā, izslēgšanas spēles 
ieskaitot! Taču tas drīzāk pat nāca par labu. 
Komanda pamazām iegāja ritmā un atkal 
atgriezās uz panākuma ceļa.

- Viens ir laimīgi iekļūt “play-off”. Otra 
lieta, pretiniekiem palīgā nāk spēlētāji 
no virslīgas klubiem, turklāt jau sezonas 
gaitā gan pret Mārupi, gan pret HS “Rīga 
2001” tikai zaudējumi.

 Ar to saskārāmies vēl pirms «playoff”. 
Abas spēles ar Daugavpils komandu – gan 
nelaimīgā pārspēle, gan atbildes spēle, tur
klāt abas izbraukumā – nācās aizvadīt šogad. 
Taču jau tad daugavpiliešiem palīgā nāca spē
lētāji no “Kurbada” virslīgas kluba. Kamēr 
citi ar Daugavpili bija nospēlējuši, mums viss 
vēl bija priekšā. Psiholoģiski grūti bija spēlēt 
pret Mārupi, kuras vārtus vienā spēlē sargā
ja pat virslīgas kluba “Mogo” vārtsargs. Starp 
citu, arī finālā pret HS “Rīga 2001” bija “zvans 
draugam” – lūgumu mainīt līderim piespries
to diskvalifikāciju un ļaut tomēr spēlēt... Kā tā 
var? Mūsu diskvalificētie sodu, atšķirībā no  HS 
“Rīga 2001” līdera, tā arī bija spiesti izciest.

- Par spīti grūtībām un liktiem šķērš-
ļiem, bilance beigās izdevās perfekta. 

 Mans kolēģis Uldis Kristiņš ar savu opti
mismu un ticību īpaši māk motivēt un kritis
kās situācijās dzīt komandu uz priekšu. Viņš 
ir fanātisks un izcils darba rūķis. Es vairāk 
atbildu par kluba administrēšanu, finansēju
ma piesaisti, par darbu ar pašvaldību, OC un 
racionālu ideju sniegšanu federācijai. Oļegam 
Sorokinam savukārt ir darbs ar treneriem, 
spēlētājiem un federāciju. Starp citu, kritiska
jā brīdī tieši Oļegs speciāli atbrauca un kopā 
ar treneriem Jāni Svitiņu, Robertu Grosbergu 
un Aigaru Bergsonu pamatīgi izrunājās ar 
visu komandu. Domāju, ka tas sapurināja un 
arī, iespējams, deva izšķirošo grūdienu vēlā
ko panākumu sasniegšanā. 

Par pēdējo divu gadu izcīnītajiem čem
pionu tituliem īpašs paldies Ventspils tran
zīta uzņēmējiem Rūdolfam Meroni, Larsam 
Panclafam un viņu komandām. Par atbalstu 
klubam paldies sakāms arī Ventspils pilsētas 
domei, SIA “Olimpiskais centrs “Ventspils” un 
citiem kluba atbalstītājiem.

Paldies puišiem, treneru korpusam un 
visiem atbalstītājiem tribīnēs.

Mēs, ventspilnieki, varam!

Pilnu intervijas tekstu lasiet interneta 
portālā www.ventspilnieks.lv 

vadību, pateicās par rezultātiem un nodroši
nāja atbalstu šajā sezonā.

Šosezon pirmo reizi īpaši pretim nāca arī 
SIA «Olimpiskais centrs «Ventspils»» (OC), 
atvēlot mums hokejam paredzētās divas 
pastāvīgās ģērbtuves un nodrošinot pirts, 
masāžas telpas, atlētikas zāles pieejamību. 
Pirmoreiz ģērbtuves mums bija tādas, kādas 
U18 un 1.līgas komandām ir nepieciešamas 
un kurās var visu sezonu, kā teikt, komfor
tabli atrasties. 

 Par iegūto finansējumu iegādājāmies 
hokeja nūjas, nodrošinājām trenera, fizio
terapeita, masiera darbu apmaksu, daļēju 
inventāra atjaunošanas, transporta, sporta 
internāta un citu klubam būtisku pakalpoju
mu apmaksu. Arī tas bija pirmo reizi vēstu
rē, kad varējām kaut nedaudz palīdzēt spē
lētājiem ar nūju iegādi. Pirmo reizi arī bija 
noslēgts līgums ar PSIA “Ventspils reiss” – 
varējām braukt ar labiem autobusiem, tādā 
veidā nenogurdinot spēlētājus un arī attiecīgi 

prezentējot savu pilsē
tu. Līdz tam nekas tāds 
nebija! 

Sezonas sākumā bija 
veiksmīga Latvijas kausa 
izcīņa, kurā izšķirošajā 
spēlē zaudējām Latvijas 
virslīgas daudzkārtējiem 
čempioniem “Mogo”. 
Pēc tam sākās Latvijas 
čempionāts un arī mūsu 
grūtības. Pašā sezonas 
ievadā spēlē Valmierā 
nopietnu savainojumu 
guva vadošie spēlētāji 
– Edgars Cgojevs salau
za potīti, Celmam bija 
pleca trauma, vēl bija 
arī “smadzeņu trīces”... 
Tā tas gāja līdz brīdim, 
kad notika epopeja ar 
Ventspils hallē salūzuša
jām ledus tīrīšanas mašī
nām. Pēc tam gluži kā 
pārvilkta melnā strīpa... 

- Droši vien koman-
das iekšienē daudz 
esat par to runājuši. Vai 
esat sapratuši, kas bija 
galvenais neveiksmju 
iemesls?

 Vienubrīd šķita, ka 
viss un visi ir nostājušies 
pret mums. Pagājušā 
gada čempionu titu
lu ieguvušie spēlētāji, 
kluba vadība klusi cerēja, 
ka pašvaldība nominēs 
komandu Ventspils pilsē
tas Gada atzinībai spor
tā, taču tā nenotika. Tas 
radīja kārtējo psiholo
ģisko triecienu. Pēc tam 
sekoja nelaime ar ledus 
mašīnu. Pretinieki arī 
nesnauda, “pa kabine
tiem” cenšoties panākt, 
ka mums ieskaita teh
nisko zaudējumu... Divas 
reizes LHF disciplinārā 
komisija pieņēma lēmu
mu par tehnisko zau
dējumu un abas reizes 
panācām, ka šis lēmums 
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LIELDIENAS!

Ievērojamas dienas un jubilejas

Vieni no gada gaidītākajiem, 
ģimeniskākajiem un līdz ar 
to – sirsnīgākajiem svētkiem 
ir Ziemassvētki, Līgo svētki 
un, protams, Lieldienas! Jūs 
taču arī tam piekrītat, vai 
ne? Kā sagaidīt un pavadīt 
Lieldienu laiku, tas ir katra 
paša ziņā. Viens nedēļu pirms 
Lieldienām pavada klusu-
mā un mierā, izdzīvojot un 
pārdomājot Kristus ciešanas, 
otrs – domājot par īso darba 
nedēļu un kaļot garo brīvdie-
nu plānus, vēl kāds jau kopš 
pavasara sagaidīšanas jeb 
Lielās dienas laika ir nokrāso-
jis olas un gatavojas turpināt 
svinēt svētkus arī šonedēļ. 
Līdzās mājīgām un ģimenis-
kām aktivitātēm par bagātīgu 
pasākumu buķeti parūpēju-
sies arī Ventspils pilsēta un 
novads. 

T 
radicionālais Lielās 
Piektdienas koncerts, 
kuru ļoti pārdomāti un 
izjusti veido Ventspils 
kamerorķestra un 

kamerkora “Ventspils” diriģents 
Aigars Meri, noteikti atkal pul
cēs Ventspils baptistu baznīcā 
ventspilniekus un ciemiņus no 
novada. Šogad koncertā izska
nēs Ērika Ešenvalda oratorija 
«Passion and Resurrection” – 
Kristus ciešanas un augšāmcel
šanās oratorija soprānam, jauk
tajam korim un stīgu orķestrim. 
Koncertā piedalīsies arī spilgti 
solisti, piemēram, ventspilnie
ku iemīļotā Inese Romancāne, 
Sabīne Krilova, Ieva Ezeriete, 
Ansis Bētiņš un Edgars Skarbulis. 
“Ventspilnieks.lv” iesaka šo 
notikumu garām nepalaist!

Tie, kuriem lustes vien prātā, 
ar pašu rokām krāsotām olām 
dosies Piejūras brīvdabas muzeja 
virzienā. Lieldienu dienā 1.aprī
lī no plkst.12 šeit notiks” puķoto 
Lieldienu svinēšana”. Ko tas nozī
mē? Lieldienu priecīgos notiku
mus vadīs puķu tēli (Godi), būs 
dejotāji no Ugāles deju ansambļa, 
piedalīsies arī pazīstamā grupa 
“Vēja runa”. Būšot trušu izstā
de, lielās šūpoles, ķirbju pankū
kas un, protams, sacensības olu 
ripināšanā. Redzēsim, kurš šogad 
aizies mājās ar iegūtajām olām 
pilnākajām kabatām! Starp citu, 
arī mūsu mīļais Mazbānītis dosies 
sezonas pirmajā izbraucienā. 
Labākais pasākums ģimenēm pil
nīgi noteikti! 

Ir vērts iegriezties arī Livonijas 
ordeņa pilī, kur apskatāma intere
santa izstāde par Lieldienu tēmu. 
Tur no muzeja krājuma eksponē
tas Lieldienu pastkartes no 20.gs. 
sākuma līdz 30. gadiem. Būs aiz
raujoši, turklāt no izstādes būs 
iespēja ņemt līdzi paša darinātu 
sveicienu svētkos – pastkartes, 
kuras apzīmogot ar Ventspils seno 
pasta zīmogu.

Šīs Lieldienas ir sakritušas arī 
ar svētkiem sporta cienītājiem. 
31.martā jauno Latvijas virslī
gas sezonu oficiāli sāks futbolis
ti. Mūsu Ventspils futbolisti pirmo 
spēli aizvadīs savā laukumā – sta
dionā Katoļu ielā. Pirmajā mačā 
pretiniekos virslīgas debitan
ti «Valmiera Glass/ViA”. Spēles 
sākums plkst.15. Klubs būs sarū
pējis siltu tēju un maizītes. 

MŪSU VALSTĪ
1. APRĪLĪ – pirmās Lieldienas. Tāpat kā daudzviet pasaulē 1. aprīlis ir izjo
košanas un smieklu diena.

2. APRĪLĪ – otrās Lieldienas.

4. APRĪLĪ – paiet 765 gadi, kopš Kursas bīskaps un Vācu ordeņa mestrs 
sadalīja iekaroto Kurzemi (1253).

8. APRĪLĪ – pirms 110 gadiem dzimis latviešu dzejnieks Leonīds Breikšs 
(1908–1942), pazīstams ar savu patriotisko dzeju. Vairāki dzejoļi Atmodas 
laikā kļuva par populāru dziesmu tekstiem.

12. APRĪLĪ – daudzviet pasaulē atzīmē pasaules Aviācijas un kosmonau
tikas dienu.

15. APRĪLĪ – paiet 30 gadu, kopš oficiālā Līgo svētku aizlieguma (1959) 

atcelšanas. 1988. gadā Latvijas PSR AP pasludināja 24. jūniju par brīvdienu.

22. APRĪLĪ – daudzviet pasaulē atzīmē Zemes dienu.

27. APRĪLĪ – pirms 30 gadiem (1988) Rīgas Vides aizsardzības klubs 
Arkādijas parkā sarīkoja pirmo masu mītiņu pret metro būvi, kam sekoja 
parakstu vākšana arī citviet Latvijā.

MŪSU PILSĒTĀ UN NOVADĀ
1. APRĪLĪ – pirms 115 gadiem dzimusi māksliniece, lietišķās mākslas meis
tare un skolotāja Irma Leskinoviča (1903–1978).

27. APRĪLĪ – pirms 30 gadiem (1988) izveidojās Ventspils Vides aizsardzī
bas kluba (VVAK) dibināšanas iniciatīvas grupa, kuras sastāvā bija pilsētas 
literāti un mākslinieki.

1. Ko domājat par cilvēku arvien pieaugošo aiz-
raušanos ar moderno izklaides veidu – sniegdēli?

a) Tas nav domāts man, es labāk noskatos kādu 
seriālu – 0 punktu

b) Piemērotā kompānijā kāpēc gan ne? Nav slikti – 2
c) Jebkura aktivitāte ir ceļš uz veselību – 5

2. Vai regulāri nodarbojaties ar sportu?
a) Jā, tas man sniedz gandarījumu – 4
b) Nē, nav nekādas patikas sevi sasprindzināt – 0
c) Tikai laiku pa laikam – 2

3. Vai viegli no rīta mostaties un ceļaties no 
gultas?

a) Nē, esmu izteikta pūce – 0

Nosakiet 
savu 
temperamentu
Vēriens, iedvesma, temperaments – visas šīs īpa-
šības ir mūsu personības virzītājas. Kā jums šķiet, 
vai jums ir daudz enerģijas? Vai drīzāk esat kluss, 
paklausīgs un pasīvs? Šis tests palīdzēs noskaidrot, 
cik enerģisks un temperamentīgs esat.

Saskaitiet 
iegūtos punktus!

No 0 līdz 9 punktiem 
Varētu teikt, ka jums ir gana 
daudz enerģijas, taču jūsu tem
peraments nespēj izlauzties uz 
āru. Ja ar jums kaut kas notiek, 
jūs cenšaties to neizrādīt, un, 
pat ja esat ļoti dusmīgs, to var 
noprast tikai pēc sarauktās pie
res. Iekšēji jūs esat pietiekami 
aktīvs, taču šai aktivitātei vairāk 
vajadzētu izpausties arī ārēji.

No 10 līdz 20 punktiem 
Nav pamata uzskatīt jūs par 
superaktīvu cilvēku, taču jums 
ir pietiekami daudz enerģijas, lai 
nestāvētu nomaļus. Taču, nerau
goties uz to, pilnībā “izlādēties” 
mēdzat samērā reti. Jūs esat 
pārliecināts, ja sevi nekontro
lēsiet, nepatikšanas būs klāt. 
Varētu teikt, ka esat atradis zelta 
vidusceļu starp divām galējībām 
un atkarībā no apstākļiem vai nu 
mēdzat piedot gāzi, vai arī spiest 
bremzes.

No 21 līdz 30 punktiem 
Par jums var teikt, ka esat īsts 
viesulis, un enerģija jūsos kūsāt 
kūsā. Pietiek jums tikai parā
dīties, un viss sāk ritēt daudz 
straujāk; pietiek jums kaut ko 
iecerēt, un jums vairs nebūs 
miera, līdz iecere netiks īstenota. 
Jūs esat atzīts, veiksmīgs un arī 
mīlēts, lai gan nav grūti saprast, 
ka ne katrs spēj izturēt šādu jūsu 
tempu.

b) Protams. Tikai mirklis, un esmu kājās – 6
c) Viss atkarīgs no tā, kādi darbi pēc tam paredzēti – 3

4. Vai jums ir daudz draugu un paziņu?
a) Protams. Pazīstu ļoti daudzus – 5
b) Nevarētu teikt, ka pārāk – 3
c) Nē, draugu man ir maz, toties īsti – 0

5. Kā mēdzat izpaust patiesu prieku?
a) Gandrīz vai lēkāju, apskauju tuviniekus – 4
b) Īpašas emocijas nedemonstrēju, priecājos sevī – 0
c) Staroju laimē, un visi to redz – 2

6. Sēžat savās mājās kopā ar draugiem. Sarunu 
pavediens pārtrūcis, iestājusies ilgāka pauze. Ko 
darāt šādā situācijā?

a) Neko. Nekas briesmīgs nenotiks, ja visi kādu brīti
ņu paklusēs – 0

b) Cenšos kompāniju atdzīvināt – 6
c) Mēģināšu pajokot. Piemēram, pajautāšu: kam par 

godu šis sēru brīdis? – 3
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A U N S
Nemierīgs periods. Diezgan daudz iekšējā stresa un kādā 
brīdī var „uzdot nervi”. Tāpēc labi, ka ir Lieldienu brīvdie

nas, kurās vajadzētu mierīgi atpūsties, pabūt ar ģimeni un tuviem 
cilvēkiem. Jaunā darba nedēļa nāks ar atbildīgiem pienākumiem. 
Jābūt vērīgam, lai nepieļautu kļūdas.

V Ē R S I S
Pārdomu periods, tāpēc brīvdienas pavadi mierīgi – aiz
brauc pie dabas, apmeklē kultūras pasākumus, palasi 

un atpūties. Pēc svētkiem var nākties kārtot kādus lietišķus jautāju
mus iestādēs vai bankā. Esi precīzs ar dokumentiem, visu pārbaudi, 
bet līgumu slēgšanu atliec uz vēlāku laiku.

D V Ī Ņ I
Pavasarīgs noskaņojums un optimisms. Lieldienu svētkos 
sarīko maltīti ģimenei un aicini ciemos draugus. Būs jaut

ri un saviesīgās sarunās laiks paskries vēja spārniem. Darba nedē
ļā var rasties iespējas parādīt profesionālos talantus un izvirzīties. 
Jābūt uzmanīgam juridiskās lietās.

V Ē Z I S
Svētku dienas pavadi kopā ar saviem mīļajiem – krāso
jiet olas, augstu izšūpojieties un no sirds izrunājieties. 

Jaunā nedēļa solās būt spraiga – daudz pienākumu darbā un jaunas 
iespējas biznesā. Interesanti un ienesīgi varianti var rasties pēkšņi 
un neplānoti. Jābūt gatavam reaģēt un darboties.

L A U V A
Jākar šūpoles, jākrāso olas, jāpoš mājoklis svētkiem! To 
darīsi ar prieku un iedvesmu un labprāt uzņemsi arī cie

miņus. Sirsnība, mīlestība un gādība. Īpaši vajadzētu respektēt savu 
atvasīšu vēlmes. Darbs prasīs daudz enerģijas, varbūt vērts pado
māt par atvaļinājumu un ceļojumu.

 
J A U N A V A
Daudz pienākumu mājās: jātīra, jāuzpoš, jāpārkārto. 
Kamēr citi atzīmē Lieldienu svētkus, tu nolemsi laiku 

izmantot praktiski. Vari ielūgt draugus uz pavasara talku. Jaunajā 
nedēļā, iespējams, vajadzēs kārtot kādus lietišķus jautājumus. Esi 
uzmanīgs un precīzs ar dokumentiem.

S V A R I
Pirmajā vietā ģimene un savējie. Garajās brīvdienās lab
prāt pavadīsi laiku ar viņiem kopā, gan mazliet pastrādā

jot mājas saimniecībā, gan izklaidējoties un atpūšoties. Darbā vai 
biznesā jaunu iespēju brīdis, kā arī jauni peļņas varianti. Sekmīga 
sadarbība var veidoties caur ārzemju tēmu.

S K O R P I O N S
Plašs skatījums uz situācijām un pieredzes uzkrāšanas 
periods. Tikai neiesaisties intrigās un nemēģini līdzcilvē

kus pārliecināt, ka eksistē tikai divi viedokļi – tavs un nepareizais. 
Svētku brīvdienās atpūties, pavadi laiku ar otro pusīti vai dodies uz 
satikšanos. Romantikas piepildīts laiks.

S T R Ē L N I E K S
Laba intuīcija biznesa darījumos, iespējama pēkšņa 
atklāsme, ko darīt lietas labā. Pastāv iespējas paplašināt 

savu darbības lauciņu, un var arī gadīties, ka paveras kādas iespējas 
aiz Latvijas robežām. Slēdzot līgumus, izlasi visu līdz pēdējai rindi
ņai. Svētku dienās apmeklē pasākumus.

  
M E Ž Ā Z I S
Ir īstais brīdis noticēt saviem spēkiem un sākt darīt to, 
pēc kā visvairāk ilgojas sirds. Sen jau esi to nopelnījis. 

Lietišķie kontakti veidosies viegli, un dzīve dāvās dažādas iespējas. 
Mājās gan uzmanies no pārāk enerģiskas rīcības emociju uzplūdā – 
sabojāsi attiecības ar savējiem. 

Ū D E N S V Ī R S
Mācības un ceļojumi – divas tēmas, par kurām vērts pado
māt. Atbildes uz daudziem šobrīd dzīvē svarīgiem jautāju

miem iespējams atrast garīgās un filozofiskās zinībās. Esi uzmanīgs 
ar finansēm. Nevajag jaukt draudzību un naudas lietas, lai vēlāk nav 
jāsaka: vai, cik muļķīgi sanāca.

Z I V I S  
Atklāsi sevī jaunu radošo potenciālu. Ies no rokas tie 
darbi, ko darīsi ar citādāku pieeju – arī visnotaļ racionā

lām un ierastām lietām taču var pieiet no radošās puses. Izdoma 
šobrīd ir tavs vislabākais trumpis dažādās situācijās. Svētku laikā – 
rūpes par saviem mīļajiem un kopīgi pasākumi.
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Atnāk mamma uz bērnudārzu pēc 
bērna. 
Skatās, bērni sēž zālītē ar telefo
niem un planšetēm, bet skolotāja 
guļ uz soliņa. 
– Ko Jūs guļat?! Visi bērni aiz
muks…  
– Uz kurieni viņi muks, mums 
WiFi tikai līdz žogam…

Ksendzs, pops un rabīns strīdas par 
to, kad sakas dzīve. 
– Ieņemšanas brīdī, – saka ksendzs. 
– No piedzimšanas brīža, – saka 
pops.  
– Nu nē, – saka rabīns. 
– Dzīve sākas, kad sieva paņem 
bērnus un kopā ar viņiem aiz
brauc uz vasarnīcu.

– Ko dara cilvēki, kuriem 
neveicas privātajā dzīvē?
– Raksta psiholoģijas grāma
tas un sniedz intervijas par 
attiecību veidošanu!

Kaktuss nav nekas cits kā 
dzīvē ļoti vīlies gurķis.

Māte saka meitas repetitoram: 
– Josif, es jums maksāju naudu 
par fizikas stundām, nevis par 
skūpstiem. 
– Jums ir pilnīga taisnība,  
tikai es viņu skūpstu par brīvu.

Smilšu kastē strīdas divas meite
nītes. 
– Mans tētis ir bagātāks! 
Ja gribētu, varētu nopirkt visu 
Rīgu! 
– Nē, mans tētis bagātāks!  
Ja negribēs, tad savu Rīgu 
tavam nemaz nepārdos.

Kalniņa kungs, veiksmīgi otrreiz 
apprecējies, jautā savam mazajam 
dēlēnam: 

– Nu, Jurīt, kā tev mūsu jaunā 
māmiņa ? 
Jurītis lietišķā tonī: 
– Zini, man šķiet, tevi ir diezgan 
smagi apkrāpuši un iesmērējuši 
lietotu, turklāt vecu modeli…

– Papiņ, es vēlos tevi sabučot 
pirms gulētiešanas! 
– Par vēlu! Tava mamma mani  
jau sabučoja un paņēma  
visu naudu!

Meitene atnākusi uz slimnīcu 
apciemot savu puisi, pie palātas 
stāv sieviete baltā halātā..: 
– Sakiet, es varu apciemot pacien
tu? 
– Un kas jūs viņam būtu?  
– Māsa. 
– Ļoti patīkami iepazīties, 
es esmu viņa mamma….

Mendelis un Izaks pārkāpuši satik
smes noteikumus. 
Policists liek maksāt sodu. 
– Vai tad Nobela prēmijas laureā
tus jūs arī sodāt? – jautā Mendelis.  
Policists atvainojas un aiziet. 
– Vai tad tu esi Nobela prēmijas 
laureāts? – brīnās Izaks. 
– Nē, mani tikai intere
sēja šis jautājums.

Pasažieris viens pats sēdēja vago
na kupejā un smēķēja. 
Biļešu kontrolieris cēla iebildumus: 
– Atvainojiet, šeit smēķēt var tikai 
ar pārējo kupejas pasažieru atļau
ju. 
– Bet es esmu šeit viens pats!  
– Tas nekas, likums paliek likums. 
Jums jāgaida, kamēr kāds iekāpj 
un atļauj jums uzsmēķēt.

Sieviete zvana draudzenei un stās
ta: 
– Braucu es pa ceļu, iebraucu grāvī, 

apgāzos. Guļ mana mašīnīte uz 
jumta, ritentiņi katrs uz savu pusi.  
Pati tagad staigāju apkārt mašīnī
tei un domāju, ko gan viņai vajag? 
– Kāpēc tu domā, ka viņai kaut ko 
vajag? 
– Tāpēc, ka tad, kad man kaut 
ko vajag, es daru tieši tāpat….

Iereibis vīrietis bārā streipuļo
dams piesēžas pie kādas sievietes, 
uzsmaida un apķer viņu ap krūtīm. 
Sieviete sašutumā pieceļas un 
iekrauj viņam pa seju.  
Vīrietis: 
– Aaatvainojiet… Es domāju, 
ka jūs esat mana sieva. Tik tiešām! 
– Piedzēries kā lops! Ķēms tāds! 
– Nu, tieši kā mana sieva…

Ja vīrietis mīl ar acīm, tad vismaz 
jācenšas, lai skatiens būtu stingrs!

Sieva neapmierināta skatās spo
gulī. 
– Es jūtos tik nesmuka, veca un 
resna. Pasaki man, lūdzu, kādu 
komplimentu! 
Vīrs: Tev ir ļoti laba redze.

Direktors darbiniekiem: 
– Jūs te visi sūdzaties par krīzi, bet 
jums, starp citu, alga šogad ir par 
75 procentiem lielāka! 
Darbinieki:  
– Lielāka nekā kurā gadā?! 
Direktors: 
– Nekā nākamajā!

Abramovičs ierodas kadru daļā. 
Izvelk neskatīdams no kaudzes 20 
darbinieku personīgās lietas un 
pavēl: 
– Šos – atlaist! 
Darbinieks ar izbrīnu:  
– Par ko? 
Abramovičs: 
– Neciešu neveiksminiekus!

M EDIJU ZIŅA. Līdz 25. maijam jeb dienai, kad spēkā stāsies jaunā Eiropas Savienības Vispārīgā datu aizsar
dzības regula, atlikuši tikai divi mēneši, taču joprojām daudzi Latvijā nav tai gatavi. Tikmēr valsts budže
tā no soda naudām par datu aizsardzības pārkāpumiem jau ieplānota būtiska ieņēmumu palielināšanās. 

Uzmanīgam jābūt ikvienam, piemēram, arī tādā sadzīviskā situācijā kā savu tuvinieku publiska sveikšana jubile
jā ar preses vai radio starpniecību. Pirms sveikšanas būtu jāpārliecinās, vai jubilāram nav iebildumu, ka publis
ki tiek atklāts viņa vecums. Vai, piemēram, publiskotam selfijam no skolas ekskursijas, kur fonā redzami pārējie 
klasesbiedri.

Ar joni mūsu dzīvē ienākusi ziņa par to, ka fotogrāfija drīz būs sodāma. Nē, nē, ne jau tā, fotogrāfija, kas atspogu
ļo skaisto rozi rožu dārzā vai taurentiņu, kas lepni lidinās virs pieneņu pļavas. Tagad būs jāuzmanās no visiem un no 
ikkatra. Pat labākais draugs var izrādīties blēdis, jo apzināti nebūs devis atļauju jūsu kopbildes ielikšanai “feisīti” vai 
“instagramā”... Un arī par taurentiņu mēs nevaram būs īsti droši, tāpat kā par kaimiņa govi pļavā – viņi taču nav devu
ši atļauju bildēšanai. Un kur nu vēl taurentiņa un govs bildes ielikšana albumā...



ОВЕН
Неспокойный период. Достаточно много стресса, в какой-то 
момент нервы могут не выдержать. Поэтому как нельзя кста-
ти придутся пасхальные выходные, во время которых сле-

дует спокойно отдохнуть, побыть с семьей и близкими людьми. Новая 
рабочая неделя принесет с собой непривычные рабочие обязанности. 
Следует быть внимательными, чтобы не допустить ошибок. 

ТЕЛЕЦ
Период размышлений, поэтому выходные лучше провести 
спокойно – отправиться на природу, посетить культурные 

мероприятия, почитать и отдохнуть. Возможно, после праздников при-
дется решать деловые вопросы в учреждениях или банке. Будьте акку-
ратны с документами, все проверьте, а заключение договоров отложи-
те на другое время. 

БЛИЗНЕЦЫ
Весеннее настроение и оптимизм. В пасхальные праздники 
приготовьте угощенье для своей семьи и друзей. Будет весе-

ло, за душевными разговорами время пролетит незаметно. Рабочая 
неделя предоставит вам возможность продемонстрировать свои талан-
ты и выделиться. Нужно быть внимательным в юридических вопросах. 

РАК
Проведите праздники с теми, кто вам дорог – покрась-
те яйца, покачайтесь на качелях и от души поговорите. 

Наступившая неделя обещает быть напряженной – множество рабо-
чих обязанностей и новые возможности в бизнесе. Неожиданно могут 
появиться интересные, прибыльные варианты. Вы должны быть гото-
вы действовать. 

ЛЕВ
Вы будете с радостью готовиться к празднику и с удо-
вольствием принимать в своем доме гостей! Сердечность, 

любовь и забота. Особенно важно уважать желания своих детей. 
Работа потребует от вас много энергии, может, стоит подумать об отпу-
ске и путешествии. 

 
ДЕВА
Вас ожидает множество домашних обязанностей: помыть, 
прибрать, сделать перестановку. Пока другие отмечают 

Пасху, вам захочется использовать время с практической пользой. 
Можете пригласить друзей, чтобы они оказали вам помощь в домаш-
них делах. На новой неделе, возможно, придется решать какие-то 
деловые вопросы. Будьте аккуратны с документами. 

ВЕСЫ
На первом месте – семья и близкие. Во время длинных 
выходных вы с удовольствием проведете с ними время – 

можете посвятить какое-то время домашним делам, а затем отправ-
ляйтесь вместе отдыхать и развлекаться. На работе или в бизнесе – 
период возможностей, а также новые способы заработка. Успешное 
сотрудничество возможно с зарубежными партнерами. 

СКОРПИОН
Широкий взгляд на различные ситуации и период накопления 
опыта. Только не ввязывайтесь в интриги и не пытайтесь убе-

дить других в том, что существует лишь два мнения – ваше и невер-
ное. В праздничные выходные отдохните, проведите время со своей 
половинкой или отправьтесь на приятную встречу. Время, наполнен-
ное романтикой. 

СТРЕЛЕЦ
Хорошая интуиция в вопросах деловых сделок, вероятно, 
вы неожиданно поймете, что должны делать. Появится воз-

можность расширить свою сферу деятельности, может появиться кака-
я-то интересная возможность за рубежами Латвии. Заключая догово-
ры, прочтите все до последней строчки. В праздники посетите интерес-
ные мероприятия.   

 
КОЗЕРОГ
Самое время поверить в свои силы и начать делать то, к 
чему стремится душа. Вы давно это заслужили. Деловые 

контакты будут устанавливаться легко, жизнь преподнесет различные 
возможности. Дома остерегайтесь слишком сильного наплыва эмоций, 
иначе можете испортить отношения с близкими. 

ВОДОЛЕЙ
Учеба и путешествия – две темы, о которых стоит подумать. 
Ответы на многие важные для вас сейчас вопросы можно 

найти в духовных практиках и философских книгах. Будьте аккуратны 
в финансовых вопросах. Не нужно смешивать дружбу и деньги, чтобы 
потом не пришлось сожалеть о том, что все так глупо получилось. 

РЫБЫ 
Вы откроете в себе новый творческий потенциал. Успех вас 
ждет в тех делах, к которым вы подойдете с нестандартной 

стороны – ведь даже весьма рациональные и привычные вещи можно 
делать творчески. Сейчас выдумка – ваш самый главный козырь. В 
праздники – забота о близких и совместные мероприятия.
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- Внучок, что ты делаешь?  
- В «Контакте» сижу, бабуль, ты не 
поймёшь.  
- Почему не пойму? «Ляля Сладкая 
Красотка» у тебя в друзьях – это я!

- Наши отцы и деды так и не дожда-
лись светлого будущего. 
- Зато мы дождались свет-
лого прошлого.

- Мам, ты почему не постучала, 
прежде чем войти в мою комнату?  
- Через замочную скважи-
ну было видно, что сей-
час можно войти без стука. 

Администратор гостиницы говорит 
клиенту: 
- Если Вы мне не докажете, что это 
Ваша жена, я не смогу поселить вас 
вместе. 
- А если Вам удастся доказать, 
что это не моя жена, я буду Вам 
благодарен до самой смерти.

- Так больной, сегодня мы вас 
выписываем, скоро будете дома, 
передавайте привет дедушке и 
бабушке!  
- Доктор, но как, ведь мои бабушка 
и дедушка давно померли?  
- Мне об этом известно, пере-
давайте им привет!

- Мам, человека разве можно ругать 
за то, чего он не делал? 
- Нет, конечно нельзя. 
- Короче уроки я не сделала.

В роддоме подвыпивший мужчина 
рвется в палату к роженице: 
- Пустите меня, я хочу увидеть сво-
его сына!  
Персонал его уговаривает: 
- Папаша, после выписки дома 
сколько захотите насмотритесь. 
Мужчина сквозь слезы: 
- Нет, домой меня ее муж не пустит!

Жалко детей министров и прочих 
чиновников. Как бы им не хоте-

лось получить рабочую профес-
сию и работать по ней на заводе, 
они обречены обучаться экономи-
ке и юриспруденции и становить-
ся чиновниками и госслужащими.

Учительница: Вовочка, что ты там 
шаришься? 
Вовочка: Да деньги ищу. 
Учительница: Вовочка, зачем тебе 
деньги на контрольной? 
Вовочка: Эти деньги не мне, а вам...

– Как ты? 
– Очень злюсь на своего оппонен-
та в споре, он не понимает очевид-
ных вещей. 
– Каких? 
– Что он дурак!
 
Если кому-то очень хочет-
ся развестись, передаю цен-
ный совет бабушки: «Терпите 
и любите друг друга. Две пен-
сии лучше, чем одна!».

Банк, из которого меня уволи-
ли три года назад, купил банк, 
в котором я работаю сейчас, и 
меня снова уволили. Неужели 
только ради этого и покупали?

В знак протеста российские олигар-
хи решили перевести свои счета 
и детей из Англии в Швейцарию.
 
Чем отличается адвокат от про-
курора? Адвокат озабочен буду-
щим своего клиента, а про-
курор – его прошлым.

- Эсочку, пожалуйста, принесите 
померить! 
- Какую эсочку, женщина, вы жопой 
в рамках на входе застряли! Вас 
охранник еле вытащил! 
- Думаете, всё-таки, эмочку?

Цель длительного хождения жен-
щины с мужиком по магазину 
– довести его до такого состоя-
ния, чтобы он был готов купить 

что угодно за любую цену, лишь 
бы это все закончилось.

Девушка, от вздутия живо-
та вам эспумизан уже не 
поможет, только роды…

- Доктор, мне что-то очень плохо, 
особенно по понедельникам. 
- Значит, нам придется посадить 
вас на диету. Так: Понедельник-
яблоки, Вторник-рыба, Среда-
только минеральная вода... 
- А минералку можно на поне-
дельник перекинуть?..

Муж приходит домой. Пьяный в 
ноль. Звонит в дверь своей квар-
тиры. 
- Кто там? – спрашивает жена. 
- Тань, открывай, это я... 
- Я не Таня! 
- Ой, Светочка, прости пожалуйста... 
- Я не Света! 
- Черт! – Муж начинает нервничать. 
– Люб, ну ладно тебе... 
- Я не Люба! 
- Слышь, единственная моя! 
Может, лучше в города сыграем?

Арестовали Мойшу и Яшу. Сидят 
они в камере, разглядывают её. 
Яша:  
- Слушай, Мойша, я не понимаю: 
зачем тут эта решётка на окне? 
Кто сюда полезет добровольно?

Купил тёще билет в цирк на пер-
вый ряд на представление с живы-
ми львами и тиграми. Сижу, нати-
раю ей туфли барсучьим салом...

- Что такое ревность? 
- Это когда твой кот ходит 
спать к кому-то ещё...

- Алло, привет! Как дела, чем 
занят? 
- Да вот, сбрасываю лишние кило-
граммы... 
- О! В спортзале? 
- Нет, в туалете...

АНЕКДОТЫ

НОВОСТИ МАСС-МЕДИА. До 25 мая, или до того дня, когда вступит в силу новый общий регламент по защите 
данных Европейского Союза, осталось только два месяца, однако по-прежнему многие в Латвии к нему не гото-
вы. В то же время в государственном бюджете от денежных штрафов за нарушение защиты данных уже заплани-

ровано существенное увеличение доходов. Внимательным должен быть каждый, например, в такой обычной бытовой 
ситуации, как публичное поздравление своих близких при посредничестве прессы или радио. Перед тем как поздрав-
лять, нужно будет обязательно убедиться, что у юбиляра нет возражений против того, что публично будет раскрыт его 
возраст. Или, к примеру, нет возражений против выложенного в соцсетях «селфи» со школьной экскурсии, где на фоне 
видны остальные одноклассники. 
Итак, в нашу жизнь пришла новость, что скоро фотография будет наказуема. Нет-нет, не та фотография, которая отобража-
ет красивую розу в саду роз или бабочку, которая гордо летает над лугом с одуванчиками. Теперь нужно будет остерегаться 
всех и каждого. Даже лучший друг может оказаться жуликом, так как сознательно не дал разрешение, чтобы была выложе-
на ваша совместная фотография в фейсбуке или в инстаграме… Да и по поводу бабочки мы не можем быть спокойны, как 
и по поводу соседской коровы на лугу – они же не давали разрешения на фотографирование.  И что уж там говорить о том, 
чтобы фотографии бабочки и коровы положить в альбом…
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Возможно, многие незадолго до финиша сезона регулярного чемпионата латвийской первой лиги потеряли надежду на то, что хоккейный клуб «VENTA–2002» сможет защитить 
завоеванный в прошлом году чемпионский титул. Сезон у команды и правда прошел очень неравномерно, к тому же, перед самым финишем над командой нависла угроза не 
пройти квалификацию в плей-офф… И тем не менее, в последних играх сезона вентспилчане собрались и одержали важные победы, которые позволили продолжить борьбу 
в играх на вылет. В плей-офф «VENTA–2002» уже показала себя той командой, к которой мы привыкли – неудержимо стремящейся к победе. Отличный игровой баланс в полу-
финале и финале, в результате второй сезон подряд ХK «VENTA–2002» становится чемпионом латвийской первой лиги, занимает первое место в регулярном сезоне по сумме 
трех игр, где преимущество команды составляет 14:2. Сейчас уже прошло некоторое время с момента победы, однако эмоции еще не улеглись. Так говорит член правления 
ХK «VENTA–2002» Айвис Ландманис. 

Ясные перспективы на будущее – 
результат долгосрочного труда

- Я допускаю, что за несколько недель 
до триумфа было достаточно скептиков, 
которые говорили, что об играх плей-о-
фф команде придется забыть. И грань 
действительно была зыбкой: еще одно 
поражение, и сезон завершен. 

- Конечно, защитить титул намного слож-
нее, чем завоевать его. К тому же, в этом 
сезоне и сам чемпионат был значительно 
сильнее, чем в прошлом. Пришлось конку-
рировать с девятью командами вместо семи, 
как это было в минувшем сезоне, и это на 
треть больше, чем в высшей лиге. Команды 
сильные, имеющие традиции, например, 
Лиепая, Елгава, Даугавпилс, уже не говоря о 
ХШ «Рига–2001». Это хоккейная школа, име-
ющая старые, унаследованные еще с совет-
ского времени традиции, и ее очень поддер-
живает Рижская дума. 

- До начала сезона, когда в вентспилс-
ском баскетбольном клубе еще играл 
Кристапс Яниченокс, у него была люби-
мая характеристика ситуации – «амери-
канские горки». Похоже, у вас в этом сезо-
не было нечто подобное. 

- Именно так. После прошлогоднего чемпи-
оната была надежда, что нас будут поддер-
живать больше. В прошлом году была мысль 
продолжать развивать клуб по принципам 
хоккейной академии, чтобы юные спортсмены 
приезжали сюда, тренировались и учились. 
К сожалению, в прошлом году этот проект 
начать не удалось, так как самоуправление 
его не поддержало. В связи с этим так совпа-
ло, что и команду, которая теперь уже во вто-
рой раз стала чемпионом, самоуправление 
так по-настоящему и не поддержало. Хорошо, 
что поддержку оказали AО «Ventbunkers», 
AО «Kālija parks», ООО ««Ventspils nafta» 
termināls», которые предоставили значитель-
ное финансирование. После нашего про-
шлогоднего триумфа председатель советов 
АО «Ventbunkers» и других вентспилсских 
транзитных предприятий господин Рудольф 
Мерони пригласил команду на мероприятие, 
проводившееся в компаниях, и сам лично 
вручил клубу чек. Генеральный директор 
ООО ««Ventspils nafta» termināls» господин 
Ларс Панцлаф принял руководство нашего 
клуба, поблагодарил за результаты и обеспе-
чил поддержку в этом сезоне. 

В нынешнем сезоне впервые особен-
но шел навстречу и олимпийский центр 
«Ventspils» (OЦ). Нам были отведены две 
предусмотренные для хоккея постоянные 
раздевалки, обеспечены баня, массаж-
ные помещения, доступность атлетических 
залов. Впервые раздевалки у нас были таки-
ми, какие необходимы командам U-18 и пер-
вой лиги, в которых в течение всего сезона, 
так сказать, можно находиться с комфортом. 

Благодаря полученному финансированию 
мы приобрели хоккейные клюшки, обеспечи-
ли оплату работы тренера, физиотерапевта, 
массажиста, частичное обновление инвен-
таря, оплату транспорта, спортивного интер-
ната и других важных для клуба услуг. Также 
впервые в истории клуба мы смогли немно-
го помочь игрокам с приобретением клюш-
ек. Впервые был заключен договор с ОООС 
«Ventspils reiss» – мы могли ездить на хоро-
ших автобусах, таким образом, не утомляя 
игроков, а также должным образом пред-
ставлять свой город. Ранее ничего подобно-
го не было! 

В начале сезона был успешный розы-
грыш кубка Латвии, где в решающей встрече 

команда уступила много-
кратным чемпионам выс-
шей лиги Латвии «Mogo». 
Затем начался чемпионат 
Латвии и наши трудности. 
В самом начале сезона в 
игре в Валмиере серьез-
ную травму получили 
ведущие игроки – Эдгар 
Цгоев сломал лодыжку, 
у Целмса была травма 
плеча, были и сотрясе-
ния мозга… Так все про-
исходило до того момен-
та, когда случилась эпо-
пея с тремя сломавши-
мися в вентспилсском 
ледовом холле машина-
ми для подготовки льда… 
Словно началась черная 
полоса… 

- Вы наверняка много 
говорили об этом в 
команде. Удалось ли 
понять, что стало при-
чиной неудач? 

- В какой-то момент 
стало казаться, что все 
против нас. Игроки, кото-
рые в прошлом году полу-
чили титул чемпионов, и 
руководство клуба втай-
не надеялись, что само-
управление номинирует 
команду на вентспилс-
скую награду в области 
спорта. Но этого не про-
изошло. Это был оче-
редной психологический 
удар. Затем последова-
ли неприятности с маши-
ной для подготовки льда. 
Соперники также не дре-
мали, а старались «в 
кабинетах» добиться, 
чтобы нам засчитали тех-
ническое поражение… 
Дважды дисциплинарная 
комиссия ЛХФ принима-
ла решение о техниче-
ском поражении, и дваж-
ды мы добились, чтобы 
это решение было отме-
нено. Решение самоу-
правления в 2018 году не 
увеличивать финансиро-
вание клубу также дало о 
себе знать. 

- Еще ведь была и длительная пауза. 
- Целый месяц прошел без игровой прак-

тики! Казалось, что команда просто «осела», 
и все. 

- Многие последовавшее поражение в 
Даугавпилсе со счетом 1:9 трактовали как 
полное фиаско и завершение сезона. 

- Во-первых, мы долго не играли. 
Во-вторых, в команде есть игроки, которые, 
помимо игры в хоккей, работают. Мы игра-
ли всего с четырьмя защитниками. По объ-
ективным причинам половина игроков не 
могут тренироваться достаточное количе-
ство часов. Новые игроки, которые трениру-
ются и учатся, в хорошей форме, а вторая 
половина – работающие – просто физиче-
ски не могут попасть на тренировки рано 
утром. И тут начинается финишный забег. В 
итоге получилось 14 игр за полтора месяца, 
включая игры плей-офф! Однако это, ско-
рее, пошло на пользу. Команда понемно-
гу вошла в ритм и вновь вернулась на путь 
достижений! 

- Одно дело – попасть в плей-офф. 
Другое – соперникам на помощь прихо-
дят игроки из клубов высшей лиги, к тому 
же, уже в ходе сезона как во встрече с 
Марупе, так и в борьбе с ХШ «Рига–2001» 
лишь поражения. 

- С этим мы столкнулись еще до плей-о-
ффа. Обе игры с даугавпилсской командой 
– как в том несчастном случае, когда при-
шлось переигрывать, так и в ответной игре, 
причем, обе на выезде, пришлось провести 
в этом году. Но уже и тогда даугавпилча-
нам на помощь пришли игроки из клуба выс-
шей лиги «Kurbads». В то время как другие 
уже сыграли с Даугавпилсом, у нас еще все 
было впереди. Психологически сложно было 
играть против Марупе, в которой на стра-
же ворот в одной игре стоял даже вратарь 
клуба высшей лиги «Mogo». Между прочим, 
и в финале против ХШ «Рига–2001» был 
«звонок другу» – с просьбой изменить при-
сужденную лидеру дисквалификацию и все 
же разрешить играть… Как так можно? Наши 
дисквалифицированные игроки, в отличие от 
лидера ХШ «Рига», были вынуждены поне-
сти наказание. 

- Назло трудностям и препятствиям, 
баланс в конце получился прекрасным. 
Так сказать, победила справедливость. 

– Мой коллега Улдис Кристиньш своим 
оптимизмом и верой умеет мотивировать 
и даже в критических ситуациях настро-
ить команду двигаться вперед. Он насто-
ящий фанат и работяга. Я больше отве-
чаю за администрирование клуба, привле-
чение финансирования, работу с самоу-
правлением, ОЦ, а также внесение рацио-
нальных предложений в федерацию. Олег 
Сорокин, в свою очередь, работает с трене-
рами, игроками и федерацией. Между про-
чим, в критический момент именно Олег 
специально приехал и вместе с тренерами 
Янисом Свитиньшем, Робертом Гросбергсом 
и Айгаром Бергсонсом побеседовал со всей 
командой. Я думаю, что это взбодрило и, 
возможно, дало решающий толчок в дости-
жении успеха. 

Особая благодарность за дважды завое-
ванный титул чемпиона вентспилсским пред-
принимателям в сфере транзита Рудольфу 
Мерони, Ларсу Панцлафу и их командам! За 
поддержку клуба спасибо и Вентспилсской 
городской думе, ООО «Олимпийский центр 
“Ventspils”» и всем тем, кто оказал поддержку!

Спасибо игрокам, тренерскому корпусу и 
всем болельщикам на трибунах! 

Мы, вентспилчане, можем! 
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Одни из самых долгожданных, 
семейных и поэтому самых сер-
дечных праздников – это празд-
ник Рождества, праздник Лиго и, 
конечно же, Пасха! Вы ведь тоже 
с этим согласны, не так ли?  Как 
встретить и провести пасхаль-
ное время, это, конечно, лич-
ное дело каждого. Один неделю 
перед Пасхой проводит в тиши-
не и покое, переживая и размыш-
ляя о страданиях Христа, другой 
– думает об этой короткой рабо-
чей неделе и строит планы на 
длинные выходные, ещё кто-то в 
ожидании весны и Великого дня 
уже покрасил яйца и собирает-
ся отмечать праздники и на этой 
неделе. Наряду с уютными семей-
ными мероприятиями о целом 
букете пасхальных мероприятий 
позаботился и город Вентспилс, 
и Вентспилсский край.  

Т радиционный концерт 
Великой пятницы, про-
грамму которого про-
думанно и очень про-

чувствованно составил дирижёр 
Вентспилсского камерного орке-
стра и камерного хора «Вентспилс» 
Айгарс Мери, безусловно, снова 
соберёт вентспилчан и гостей 
города из края в Вентспилсской 
баптисткой церкви. В этом году 
в концерте прозвучит оратория 
Эрика Эшенвалда «Passion and 
Resurrection» – оратория страданий 
и воскрешения Христа для сопра-
но, смешанного хора и струнного 
оркестра. В концерте также примут 
участие яркие солисты, например, 
любимая вентспилчанами Инесе 
Романцане, Сабине Крылова, Иева 
Эзериете, Ансис Бетиньш и Эдгарс 
Скарбулис.  Газета «Ventspilnieks.
lv» советует не пропустить мимо 
это событие! 

Те, у кого на уме только веселье, 
с собственноручно раскрашенными 
яйцами отправятся в направлении 
Приморского музея под открытым 
небом. На Пасху, 1 апреля, с 12 
часов здесь пройдёт «Празднование 
Пасхи с цветочными образами». 
Что это значит? В праздновании 
радостного праздника Пасхи при-
мут участие образы цветов (Godi), 
будут танцоры из Угальского тан-
цевального ансамбля, примет уча-
стие также известная группа “Vēja 
runa”. Вас ждут также выставка кро-
ликов, большие качели, тыквенные 
блинчики и, конечно, состязание в 
мастерстве катание яиц. Увидим, 
кто сегодня уйдёт домой с самы-
ми полными карманами выигранных 
яиц! Между прочим, и наш любимый 
«Мазбанитис» отправится в первую 
в этом сезоне поездку. Без всяких 
сомнений, это лучшее мероприятия 
для всей семьи!  

Стоит также заглянуть в замок 
Ливонского ордена, где можно озна-
комиться с интересной выставкой на 
тему Пасхи. Там из фондов музея 
экспонируются пасхальные почто-
вые открытки с начала 20 века до 
30-х годов. Будет интересно и увле-
кательно, кроме того, с выставки вы 
сможете взять с собой собствен-
норучно изготовленные поздравле-
ния – открытки, которые будут отме-
чены старым почтовым штемпелем 
Вентспилса. 

Эта Пасха совпала и с празд-
ником для любителей спорта. 31 
марта новый сезон Латвийской выс-
шей лиги официально начнут фут-
болисты. Наши вентспилсские фут-
болисты первую игру проведут на 
своём поле – на стадионе на улице 
Католю. В первом матче противника-
ми нашей команды будут дебютанты 
высшей лиги – «Valmiera Glass/ViA». 
Начало игры в 15 часов. Клуб также 
позаботится о горячем чае! 

В нашей стране
1 АПРЕЛЯ – первый день Пасхи. Как и во многих других странах, 1 апре-
ля – День смеха и розыгрышей. 
2 АПРЕЛЯ – второй день Пасхи. 
4 АПРЕЛЯ – исполняется 765 лет с того момента, как епископ Курсы и 
магистр Немецкого ордена разделили завоеванную Курземе (1253 г.).
8 АПРЕЛЯ – 110 лет назад родился латышский поэт Леонид Брейкшс 
(1908–1942 гг.), известный своей патриотической поэзией. Ко многим его 
стихотворениям во время Атмоды была написана музыка, и они стали 
популярными песнями. 
12 АПРЕЛЯ – во многих странах мира отмечается Всемирный день ави-
ации и космонавтики. 
15 АПРЕЛЯ – исполняется 30 лет с момента официальной отме-
ны запрета на празднование Лиго, объявленного в 1959 г. В 1988 году 

Знаменательные даты и юбилеи
Верховный Совет ЛССР провозгласил 24 июня выходным днем. 
22 АПРЕЛЯ – Всемирный день земли. 
27 АПРЕЛЯ – 30 лет назад (1988г.) в парке «Аркадия» Рижский клуб по 
защите окружающей среды устроил первый массовый митинг против 
строительства метро, за которым последовал сбор подписей по всей 
Латвии. 

В нашем городе и крае 
1 АПРЕЛЯ – 115 лет назад родилась художница, мастер прикладного 
искусства и педагог Ирма Лесковича (1903–1978 гг.).
27 АПРЕЛЯ – 30 лет назад (1988г.) сформировалась инициативная груп-
па по созданию Вентспилсского клуба по защите окружающей среды, в 
составе которой были литераторы и представители сферы искусства. 

Масштабность, вдохновение, темперамент – все 
то, что движет нами, характеризует нашу лич-
ность. Как вам кажется, много ли у вас энергии? 
Или, скорее, вы тихи, послушны и пассивны? 
Этот тест поможет выяснить, насколько вы энер-
гичны и темпераментны. 

1. Что вы думаете о все возрастающем инте-
ресе людей к современному виду развлечений 
– сноуборду? 

a) Это не для меня, я лучше посмотрю какой-ни-
будь сериал – 0 баллов

b) В хорошей компании – почему бы и нет? – 2
c) Любой вид активности – путь к здоровью – 5

2. Занимаетесь ли вы регулярно спортом?
a) Да, это приносит мне удовлетворение – 4
b) Нет, мне не доставляет никакого удовольствия 

напрягаться – 0
c) Время от времени – 2

3. Легко ли вы по утрам просыпаетесь и встае-
те с постели?

ТЕСТ

Определите свой 
темперамент

a) Нет, я выраженный (-ая) сова – 0
b) Конечно. Секунда – и я на ногах – 6
c) Это зависит от того, какие планы на день – 3

4. Много ли у вас друзей и знакомых?
a) Конечно. У меня очень много знакомых – 5
b) Не особенно много – 3
c) Нет, друзей у меня мало, зато настоящие – 0

5. Kак вы привыкли выражать радость?
a) Почти прыгаю, обнимаю близких – 4
b) Особенно не демонстрирую эмоций, держу их 

в себе – 0
c) Излучаю счастье, и все это видят – 2

6. Вы сидите с друзьями у себя дома. 
Воцарилась неловкая тишина. Что вы будете 
делать в этой ситуации?

a) Ничего. Не случится ничего страшного, если все 
немного помолчат – 0

b) Попытаюсь оживить компанию – 6
c) Постараюсь пошутить. Например, спрошу: по 

какому поводу этот траурный момент? – 3

От 0 до 9 баллов 
Можно сказать, что у вас доста-
точно много энергии, однако ваш 
темперамент не может вырвать-
ся наружу. Если с вами что-то 
происходит, вы стараетесь не 
показывать этого, и даже если 
вы очень сердиты, это можно 
понять лишь по тому, как нахму-
рен ваш лоб. Внутри вы очень 
активны, однако эту активность 
нужно чаще проявлять. 

От 10 до 20 баллов 
Нет оснований считать вас 
суперактивным человеком, но у 
вас достаточно энергии, чтобы 
не стоять в стороне. Однако, 
несмотря на это, вы сравни-
тельно редко полностью рас-
слабляетесь. Вы уверены, что 
как только перестанете контро-
лировать себя, вас настигнут 
неприятности. Можно сказать, 
что вы балансируете между 
двумя крайностями и в зависи-
мости от обстоятельств може-
те нажать или на газ, или на 
тормоза. 

От 21 до 30 баллов 
Вас можно назвать настоящим 
ураганом, энергия в вас просто 
бурлит. Вам достаточно толь-
ко появиться, как все начинает-
ся меняться просто стремитель-
но. Достаточно вам что-нибудь 
задумать, и больше вы не зна-
ете покоя, пока не осуществи-
те своих планов. Вы уважае-
мы, удачливы и любимы, хотя 
не сложно догадаться, что не 
всякий сможет выдержать ваш 
темп.

Сосчитайте 
полученные баллы!
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Англосаксы чествовали богиню весны и 
плодородия Эостре. Ей даже был посвящен 
целый месяц – нынешний апрель. Вероятно, 
английское название Пасхи – «Easter» прои-
зошло как раз от имени этой богини. 

Древние греки отмечали ежегодное возвра-
щение из подземного царства Персефоны, 
дочери богини земледелия и плодородия 
Деметры. Фригийцы верили, что их самое 
сильное божество в день зимнего солнцево-
рота отправляется спать, и во время весен-
него солнцестояния устраивали церемонии с 
музыкой и песнями, чтобы божество пробуди-
лось к встрече весны. 

В свою очередь, латыши в древности 
праздновали Великий день (Lielā diena) – 
праздник весеннего солнцеворота. Победу 
света над тьмой и возвращение солнца отме-
чали все древние народы. Предки латышей 
праздновали этот весенний праздник три, а в 
високосный год даже четыре дня, и радость 
по поводу наступления весны, победы света 
и жизни над тьмой и смертью выражали бла-
годаря различным традициям празднования 
Великого дня. 

ПАСХАЛЬНЫЕ ТРАДИЦИИ 
В ЛАТВИИ И ЗА РУБЕЖОМ

В Латвии в Пасху принято качаться на 
качелях, красить и катать яйца. Для созда-
ния праздничной обстановки в помещении 
используют веточки вербы, березы и укра-
шения из соломы или тростника – «пузури», 
которыми у латышей принято украшать поме-
щения во время всех важных календарно-об-
рядовых событий. В Страстную субботу, в 
полночь, завершается Великий пост. 

Свои традиции существуют и в других стра-
нах. Например, в Польше за две недели до 
Пасхи хозяйки прекращают печь хлеб и воз-
вращаются к этому занятию лишь в пасхаль-

Светлой Пасхи!

ПАСХАЛЬНЫЕ БОГОСЛУЖЕНИЯ В ВЕНТСПИЛСЕ И КРАЕ

ную неделю. В противном случае хлеб будет 
неудачным весь год. В свою очередь, для 
украшения помещений используют веточки 
вербы или малины с ленточками. Поляки 
верят: если в Пасху съесть освященную почку 
вербы, то весь год будешь здоровым. 

В Испании широко отмечают Неделю всех 
святых, или, как называют ее испанцы, Семана 
Санта. Улицы наполняются колоннами людей 
в конусообразных масках и длинных одеяниях, 
покрывающих все тело. Цвет одеяния может 
быть белым, красным, фиолетовым, зелено-
ватым, желтым или черным – в зависимости 
от специфики религиозного ритуала. Во мно-
гих местах участники процессии не надевают 
обуви, на ногах носят цепи, что символизирует 
глубочайшее раскаяние в своих грехах. 

В Греции, на острове Корфу, во время 
Пасхи, помимо других традиций, принято бить 
небольшие глиняные горшки – перед празд-
никами они изготавливаются просто в фан-
тастических объемах. Горшочки украшены 
пожеланиями добра, их бросают на землю с 
верхних этажей зданий. Прохожие обязатель-
но должны взять себе какой-нибудь из оскол-
ков, его нужно бережно хранить весь год – он 
приносит удачу. Это символизирует победу 
света над тьмой. 

В свою очередь, в Швеции до сих пор не 
принято рано утром топить печь. Виной всему 
– старинное поверье: та женщина, в доме 
которой из дымохода идет дым пасхальным 
утром – ведьма. А ведьмы, как известно, 
нигде особенной любовью не пользуются…. 

В Румынии незадолго до полуночи в Пасху 
на улице появляется самое настоящее море 
свечей. Румыны собираются возле церквей, 
чтобы ровно в полночь воскликнуть: «Христос 
воскрес!». 

ПОЧЕМУ ИМЕННО ЯЙЦО, 
И КАК ВСЕ ЭТО НАЧАЛОСЬ? 

Неотъемлемым символом празднования 

Пасхи являются яйца. Их красят, катают, 
соревнуются в яичных боях или дарят друг 
другу. 

Яйцо традиционно символизирует воз-
рождение, солнце и новую жизнь. Многие 
древние народы даже верили, что солнце на 
самом деле появилось из огромного яйца. 
Яйцу придавалось и магическое значение – 
например, яйца замуровывались в фунда-
мент дома, чтобы как привлечь, так и отпуг-
нуть злых духов – в зависимости от того, в 
чем была необходимость. При помощи яйца 
можно также очистить жилище от негатив-
ной энергии. Нужно всего лишь положить 
яйцо в «нехорошем месте» и покатать его. 
Единственное условие – яйцо должно быть 
живым, т. е. оплодотворенным. 

Традиция красить и дарить яйца появилась 
уже в далеком прошлом. По преданию, кра-
шеное красное яйцо как символ воскресения 
Христа Мария Магдалина преподнесла рим-
скому императору Тиберию. 

ЭОСТРЕ, «ОТВЕТСТВЕННАЯ» 
ЗА ЗАЙЦА 

В свою очередь появление образа зайца, 
тесно связанного с пасхальными яйцами, свя-
зывают с англосаксонской богиней домашне-
го очага Эостре, или Остарой. Легенда гласит, 
что богиня каждую весну превращала каку-
ю-нибудь птичку в зайца, которому она веле-
ла приносить ей новости о том, чем занима-
ются люди в своих жилищах. В благодарность 
за хорошую работу она дозволяла зайцу 
раз в год вблизи человеческих жилищ нести 
пестрые яйца… Заяц был священным живот-
ным Эостре. 

Правда, зайцу еще пришлось побороть-
ся за свое место. Например, в Германии, в 
земле Гессен, когда-то яйца «несла» лиса, 
были также такие образы, как аист, кукушка 
и петух. 

Известно, что в связи с Пасхой заяц в исто-

рических источниках впервые был упомянут 
уже в 1555 году. Правда, тогда длинноухому 
досталась роль праздничного жаркого. 

В наши дни традиция красить яйца, пря-
тать их в траве, искать и одаривать ими друг 
друга стала неотъемлемой частью праздно-
вания пасхи. 

ПАСХАЛЬНЫЕ ТРАДИЦИИ И ПОВЕРЬЯ 
Традиция красить яйца, катать их и т. д. 

прижилась на латвийской земле, однако глав-
ной традицией, основанной еще предками 
латышей, остается обычай качаться на каче-
лях. Первыми раскачивают хозяйку и хозяи-
на. Это магический ритуал, который пасхаль-
ным утром помогает солнцу раскачаться. В 
старину считалось, что чем выше раскача-
ешься, тем лучше будет урожай. За то, что их 
хорошенько раскачали, хозяева платят яйца-
ми, пивом и другим угощением. После совер-
шения обряда качели разбирают и сжигают, 
чтобы ведьмам негде было качаться. 

Еще один из древнейших обычаев в Пасху 
– «прогонять птиц». Это радостные шествия 
людей с песнями, музыкой, игрой на трещот-
ках и громкими возгласами. Птицы в свое 
время связывались со злом и болезнями. 
Прогоняя их со двора, из деревни и из домов, 
надеялись, что вместе с ними уйдут горести 
и зло. 

Пасхальным утром нужно рано встать, 
чтобы увидеть, как солнышко играет, также 
нужно умыться в проточной воде, которая 
течет против солнца. Этот магический ритуал 
позволяет обрести бодрость, светлый ум, здо-
ровье и красоту. 

Пасхальные яства имеют круглую форму 
и отражают символику солнца. Есть яйца 
нужно, чтобы расти круглым, как яйцо, что 
относится и к скоту. А если в Пасху есть горох, 
то будешь богатым. Предки латышей также 
считали, что сны, увиденные в пасхальную 
ночь, сбываются. 

Приближается Пасха, самый большой праздник для христиан. Люди стекаются в 
церкви, чтобы вспомнить о страданиях Иисуса Христа и его крестной смерти. В день 
Пасхи все радуются воскресению Спасителя. В Пасху проходит особенно много 
богослужений как в Вентспилсе, так и в крае. 

ВЕНТСПИЛС
29 марта
18.00 | Вентспилсская римско-католическая церковь Святого Креста: Святая Месса послед-
ней трапезы
18.00 | Вентспилсская евангелически-лютеранская церковь: богослужение
19.00 | Вентспилсская баптистская церковь: богослужение в Великий четверг 

30 марта
09.00 | Вентспилсская римско-католическая церковь Святого Креста: адорация 
11.00 | Вентспилсская баптистская церковь: богослужение Великой пятницы
15.00 | Вентспилсская римско-католическая церковь Святого Креста: богослужение Великой 
пятницы 
17.00 | Вентспилсская римско-католическая церковь Святого Креста: крестный ход по ули-
цам Вентспилса 
17.30 | Вентспилсская евангелически-лютеранская церковь: вечерняя молитва

31 марта
20.00 | Вентспилсская римско-католическая церковь Святого Креста: Пасхальная вигилия 

1 апреля
07.00 | Вентспилсская баптистская церковь: утреннее пасхальное богослужение 
08.00 | Вентспилсская римско-католическая церковь Святого Креста: процессия 
Воскресения, Святая Месса 
10.00 | Вентспилсская евангелически-лютеранская церковь: Пасхальное богослужение 
11.00 | Вентспилсская римско-католическая церковь Святого Креста: Святая Месса 
11.00 | Вентспилсская баптистская церковь: Пасхальное богослужение 

2 апреля
09.00 | Вентспилсская римско-католическая церковь Святого Креста: Святая Месса 
10.00 | Вентспилсская баптистская церковь: утренняя молитва 
11.00 | Вентспилсская римско-католическая церковь Святого Креста: Святая Месса 

ВЕНТСПИЛССКИЙ КРАЙ
Юркалнская католическая церковь Св. Иосифа | 1.04. в 12.00
Ландзеская евангелически-лютеранская церковь | 2.04. в 13.00
Пилтенская евангелически-лютеранская церковь | 30.03. в 10.00 и 1.04. в 10.00
Пилтенская баптистская церковь | 30.03. в 11.00 и 1.04. в 11.00
Попеская евангелически-лютеранская церковь | 1.04. в 11.00
Пузеская евангелически-лютеранская церковь | 1.04. в 11.00
Риндская евангелически-лютеранская церковь | 2.04. в 11.00
Угальская евангелически-лютеранская церковь | 30.03. в 10.00 и 1.04. в 10.00
Усмская евангелически-лютеранская церковь | 30.03. в 12.00 и 1.04. в 10.00
Ужавская евангелически-лютеранская церковь | 1.04. в 13.00
Ужавская баптистская церковь | 1.04. в 11.00
Злекская евангелически-лютеранская церковь | 30.03. в 14.00 и 1.04. в 14.00

Наиболее традиционный способ 
покрасить пасхальные яйца – сва-
рить их в луковой шелухе. Яйца ста-
нут желто-коричневыми, с красным 
оттенком. При помощи обычного 
капронового чулка или марли к яйцу 
можно привязать листочек, травинку 
или любой другой декор. Однако для 
того, чтобы покрасить яйца, нужно 
знать некоторые хитрости: 

Как красить яйца: полезные 
советы

• для того чтобы окраска получилась равно-
мерной, яйца перед варкой нужно помыть; 
• чтобы скорлупа не треснула, прежде чем 
положить яйца вариться, нужно подержать их 
в теплой воде; 
• чтобы скорлупа была прочнее, в кипящую 
воду нужно добавить столовую ложку соли. 
Яркой однотонной окраски можно добиться, 
если вначале помыть яйца, затем сварить их 
вкрутую и замочить в подготовленном отваре 
из природных красителей на 2-3 часа. 
• Яйца красного цвета можно получить, если 
поместить их в отвар из свекольного сока с 
добавлением пары столовых ложек девяти-
процентного уксуса. 
• Синего или слегка лилового цвета удаст-
ся добиться, если положить пасхальные 
яйца в отвар из красной капусты, в который 
добавлена пара ложек девятипроцентного 
уксуса. 
• Желтый цвет получится благодаря отвару 
ромашки, а ярко-желтый – за счет отвара из 
порошка куркумы. 
• Коричневыми яйца будут, если немного 
поварить их в крепком черном чае или кофе. 
• Сине-серый цвет получится, если подер-
жать яйца в отваре из черноплодной рябины 
или черной смородины. 
• Оранжевый цвет получается в отваре из 
моркови с девятипроцентным уксусом. 
• Ярко-зелеными яйца становятся, если 
погрузить их в отвар из ржаных стеблей. 
• Зеленоватый цвет пасхальным яйцам при-
даст отвар из березовых листьев, древесной 
коры и мха. 

• Яйца получатся пестрыми, если перед 
окрашиванием к ним привязать кусочки раз-
ноцветной пряжи или вместе с яйцами завер-
нуть в марлю рис, свеклу, черную смородину, 
березовые листочки или другие материалы. 

ПАСХАЛЬНЫЕ ПОВЕРЬЯ:
• пасхальным утром нужно рано встать, тогда 
весь год будешь бодрым; 
• получив яйцо, нужно загадать желание, 
и если в яичных боях тонкий конец яйца не 
треснет, то желание исполнится; 
• когда ешь первое яйцо в Пасху, нельзя 
его царапать, иначе будет столько болезней, 
сколько царапин на яйце; 
• если отец семейства в Пасху разрежет 
яйцо на столько частей, сколько человек в 
семье, то семья будет жить в согласии; 
• в Пасху нужно есть только яйца, а тех, кто 
ест мясо, весь год будут мучить насекомые; 
• в этот праздник нужно хорошенько пока-
чаться на качелях, тогда летом не будут 
кусать комары; 
• если не хочешь, чтобы ноги были больши-
ми, тогда пасхальным утром нужно до восхо-
да солнца голыми ногами стать на камень; 
• пасхальным утром до восхода солнца 
нужно положить соль на конец столба и оста-
вить до заката, это поможет от всех болезней; 
• кто первым выйдет на улицу в первый день 
Пасхи, тот весь год будет счастлив; 
• пасхальным утром до захода солнца нужно 
мыть в пруду свинью, которую в воду нужно 
затаскивать задом наперед, тогда весь год в 
доме будет чистота. 
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Выдворен секретарь 
посольства РФ
Согласно Венской конвенции, за нару-
шения в дипломатических отношениях 
и солидаризируясь с другими странами 
ЕС, Латвия приняла решение выдво-
рить второго секретаря посольства РФ 
и включить в черный список руково-
дителя представительства российской 
компании в Латвии. Такое решение 
принято в ответ на российскую химиче-
скую атаку на двойного шпиона Сергея 
Скрипаля в Великобритании. 

Запись голоса Римшевича 
в БПБК 
Подозреваемый в получении взят-
ки президент Банка Латвии Илмар 
Римшевич в марте явился в Бюро по 
предотвращению и борьбе с корруп-
цией, чтобы сдать образец голоса. Это 
необходимо, чтобы на экспертизе зву-
ковых записей его можно было срав-
нить с аудиозаписями, имеющимися в 
распоряжении БПБК. Ранее уже про-
звучала информация, что правозащит-
ные учреждения прослушивали разго-
воры Римшевича на протяжении двух 
лет.

В Латвии – первая 
трансплантация печени 
за госсчет 
В Университетской клинической боль-
нице им. Страдыня была проведе-
на первая трансплантация печени за 
государственные средства. Пересадка 
была проведена мужчине, который 
сейчас восстанавливается после опе-
рации. До сих пор трансплантацию 
печени латвийцы могли получить толь-
ко в Эстонии, в Тартуской больнице. 
Теперь это можно будет сделать и в 
Латвии, однако существует проблема 
острой нехватки доноров.

В латвийских супермаркетах 
до сих пор нарушаются 
правила пожарной 
безопасности 
Государственная пожарно-спасатель-
ная служба все еще констатирует в 
супермаркетах заваленные эвакуаци-
онные выходы. Однако пожарные под-
черкивают: несовершенства в систе-
мах эвакуации супермаркетов не так 
существенны, чтобы возможный пожар 
привел к таким страшным последстви-
ям, как несчастье, случившееся в рос-
сийском Кемерово, когда погибли почти 
70 человек, в основном дети и моло-
дежь, сообщает передача «Панорама» 
(LTV).

Грипп будет 
распространяться до мая 
Несмотря на уменьшение интенсивно-
сти, распространенность гриппа сохра-
нится до конца апреля, прогнозиру-
ют медики. В этом сезоне грипп унес 
жизнь 31 человека. Средний возраст 
умерших пациентов – 67 лет. Они не 
были вакцинированы против гриппа в 
этом сезоне. 

Ежегодно исчезает  
140 селений
За последнее десятилетие с карты 
Латвии исчезли почти полторы тыся-
чи селений, что составляет в среднем 
140 в год. Люди продолжают уезжать 
из сельской местности, населенные 
пункты пустеют. Кто-то эмигрирует в 
поисках лучшей жизни, однако боль-
шинство отправляются в Ригу, где сей-
час проживает уже 1/3 жителей Латвии. 

Многие лишены 
гражданства 
В прошлом году латвийского граждан-
ства были лишены 207 человек, еще 
почти столько же отказались от граж-
данства добровольно, свидетельству-
ют данные Управления по делам граж-
данства и миграции. Это произошло 
по причине наличия у лиц двойного 
гражданства со странами, с которыми 
оно не разрешено. Натурализовались 
в минувшем году 915 человек, среди 
которых 47 несовершеннолетних 
детей. Среди натурализовавшихся 
много людей русской национальности 
– около 140.

В ЛАТВИИ

Турция. У памятника Св. Николаю Чудотворцу.

Вызов как призыв жизни
Конечно, в молодости можно выдержать 

ещё и не это, но для разнообразия вместе 
со знакомыми парнями для тренировки силы 
воли начал заниматься  прыжками с пара-
шютом. Не помню, в первый раз я прыгнул 
сам, или помогла симпатичная инструктор-
ша, но со временем планировать под купо-
лом парашюта нравилось всё больше, полу-
чил по этой дисциплине даже спортивный 
разряд.  Я попробовал довольно популярные 
в своё время и возможно модные прыжки с 
резинкой с моста через Гаую в Сигулде.  Для 
этого, конечно, нужно созреть и очень-очень 
собраться с силами, но повторные прыжки 
всё же становятся однообразными. Чтобы 
не надоедало, нужно разнообразить хотя бы 
компанию товарищей по прыжкам и болель-
щиков», но Линардс сомневается, хотел бы он 
сейчас это повторить, если бы в числе това-
рищей по прыжкам был бы даже президент 
страны, потому что для каждого сумасброд-
ства нужен соответствующий возраст.      

ПРЫЖОК В КРАСИВУЮ 
И НЕЗНАКОМУЮ ДАЛЬ 

Когда из-за бытовых условий Линарду при-
шлось переехать в Вентспилс, где жили роди-
тели, он должен был дополнительно сдать 
экзамен на машиниста грузового поезда (вна-
чале – на помощника), так как эта работа пол-
ностью отличается от перевозки пассажиров. 
Ещё одно испытание, для себя лично гораздо 
более важное, пришлось выдержать, когда 
надо было убедить Лигу, с которой он недав-
но познакомился, что им стоит пожениться. 

«Она тогда работала в коллективе медиков, 
нас познакомили общие знакомые – Райвис и 
Эвия.  И хотя я тогда уже не был наивным 
мальчишкой, первая встреча в известной сте-
пени больше была похожа на первый прыжок 
с парашютом.  Даже толком не помню, о чём 
говорили, но всё время хотелось смотреть в 
карие выразительные глаза молодой женщи-
ны. Сразу понял, что даже если фигура будет 
скрыта, я и впредь захочу видеть эти глаза и 
узнаю их в любое время года или суток и в 
любой жизненной ситуации. Решился догово-
риться о следующей встрече и ещё раз загля-
нул в глаза Лиги, но волшебство не исчезало 
и не исчезает уже второй десяток лет, хотя 
сейчас живём под одной крышей и работа-
ем в одном месте», Линардс рассказал, что 
начало было не совсем безоблачным, потому 
что привыкшая к стабильному ритму работы 
и жизни Лига никак не могла понять, почему 
друг не рассказывает (скрывает?), во сколько 
он пойдёт на работу, когда и как долго будет 
дома или будет отсутствовать.  

 «Пришлось пригласить её в депо и попро-
сить диспетчера продемонстрировать график 
движения поездов, в котором о сроках напол-
нения или выгрузки вагонов больше неиз-
вестного, чем известного.  Соответственно, 
также трудно прогнозировать, когда будут 
нужны машинисты, чтобы вести поезда туда 
или обратно».  

В ТЕЧЕНИЕ ГОДА – МИНУС ПЯТЬДЕСЯТ  
КИЛОГРАММ «СОЛИДНОСТИ»

Однако в совместной жизни это не было 
самым тяжёлым испытанием. Лига, которая 
в своё время изучила премудрости кулина-
рии, возможно слишком буквально восприня-
ла выражение, что любовь к сердцу мужчи-
ны лежит через желудок, и стала применять 
его на практике, встретив со стороны мужа 
готовность идти навстречу в поедании приго-
товленных ею деликатесов.  Да и Линардс в 
долгу не остался, время от времени реванши-
руясь свежеприготовленным сыром моцарел-
ла или оригинальным рыбным супом из соб-
ственноручно пойманной рыбы.  

«В плане увеличения веса результат для 
меня был очень внушительным…  Когда спо-
хватился, что становлюсь слишком «солид-
ным», пришлось принять, возможно, самый 
большой в жизни вызов: примерно в течение 
года сбросить пятьдесят килограмм веса и 
всё ещё сохранять такую форму. Кто пытал-
ся это сделать, результат оценит без допол-
нительных разъяснений. Причём Лига этот 
процесс со щадящими диетами и побужде-
ниями заниматься спортом поддерживает так 

же пламенно, как раньше баловала меня 
всевозможными лакомствами.  Она не воз-
ражает и против моего «моржевания», хотя 
саму её уговорить на это мне не удаётся, 
потому что она иногда дрожит даже в водах 
Средиземного моря на побережье в Турции.  
Но на берегу она с халатом меня встречает 
всегда, и одно это уже похоже на геройский 
поступок», в голосе Линарда не слышится 
иронии, одно только истинное восхищение.      

ЕДИНЫ В ВЕРЕ В ЧУДО 
Зато у них единое отношение к вопросам 

веры, и оно не базируется на беспрекослов-
ном подчинении канонам церкви, это спокой-
ный и осознанный выбор, который сделан уже 
в зрелом возрасте.  

«Моя мать принадлежала к лютеранско-
му приходу, и мы с братом тоже в нём числи-
лись, хотя и не были усердными посетителя-
ми церкви”, Линардс признаёт, что под вли-
янием матери вера в какую-то высшую силу 
всё же была.  И вспоминает случай, который 
оставил след и в его жизни: в семье брата 
Эдгарса у одного из его детей обнаружились 
тяжелые проблемы со здоровьем, искали 
помощи у медиков, просили совета у пасто-
ров, но совет был – смириться с неизбежным, 
так как ситуация казалась действительно без-
надёжной.  Больного ребёнка отвезли покре-
стить к православному священнику, так как 
к этому приходу принадлежала его мать.  И 
случилось – с точки зрения родителей ребён-
ка, а также Линарда – невероятное. На второй 
день позвонил лечащий врач больного ребён-
ка, который до сих пор оценивал ситуацию как 
безнадёжную и сообщил: он связался с кол-
легой из-за рубежа, который готов и сможет 
помочь. Ребёнка прооперировали, и он пол-
ностью поправился для полноценной жизни. 

 «Не только по мнению семьи брата, но и 
с моей точки зрения это походило на чудо 
Господне», – говорит Линардс, хотя и пони-
мает, что это могло быть только стечени-
ем обстоятельств, врачу посчастливилось 
вспомнить и созвониться с нужным специ-
алистом за рубежом.  “Но моё эмоциональ-
ное сопереживание было настолько боль-
шим, что и я решил креститься в правосла-
вие», Линардс признаёт, что к таким переме-
нам пришёл постепенно.  

 В эту же веру также взвешенно перешла 
и Лига, оба по мере возможности участвуют 
в жизни прихода еще и потому, что богослу-
жения в Вентспилсском православном храме 
в честь Святителя Николая проходят и на 
латышском языке. 

«В любой конфессии есть люди разных 
национальностей, и интеграция общества, 
о необходимости которой так много и долго 
говорят, могла бы происходить и таким обра-
зом», уверен Линардс, и с нетерпением ждёт 
Пасхальное богослужение, которое право-

славные проводят особенно эмоционально и 
пышно. Супруги считают себя людьми раци-
онального мышления, но встречались и с 
необъяснимым: посещая развалины церкви 
Св. Николая Чудотворца в Турции, лично 
пережили одно событие, которое тоже было 
похоже на чудо. Но подробнее об этом пока 
рассказывать воздерживаются.  

ВМЕСТО РАЗГОВОРОВ 
НУЖНО ДЕЙСТВОВАТЬ 

«После посещения храма мысли часто 
обращаются к вечным ценностям и хочет-
ся их сравнить с бренной суетой, которая 
наблюдается на многих рабочих местах и в 
повседневной жизни людей. Прошу не пони-
мать меня превратно – я отнюдь не призы-
ваю переустроить производство согласно дог-
мам веры, но придерживаться подобным им 
современным принципам морали и этики всё 
же нужно было бы.   Конкретный пример. Уже 
годами наша фирма просит преобразовать 
подачу вагонов на терминалы, что приумно-
жило бы производительность труда, экономи-
ло бы деньги и, в конце концов, способство-
вало бы росту заработной платы. В принци-
пе, целесообразность перемен признают все, 
в том числе и наши партнёры, но амбиции, 
возможно ревность Latvijas Dzelzceļš до сих 
пор препятствовали найти приемлемое реше-
ние. На состоявшихся взаимоуважительных 
переговорах, где были изложены доводы и 
каждая сторона с уважением отнеслась к 
аргументам другого, лёд, наконец, тронул-
ся, и перемены ожидаются уже в ближайшее 
время.  Общая выгода предполагается безус-
ловно, поэтому стоило перед переговорами и 
бюрократической перепиской закалить нервы 
в ледяной воде”, Линарду не чужда тонкая 
самоирония…  

  Средств массовой информации достигла 
новость, что Линардс Гулбис избран членом 
правления недавно созданной региональ-
ной политической партии “Laiks pārmaiņām” 
(«Время к переменам»). Будет ли это очеред-
ной вызов действовать и засвидетельство-
вать себя в новом, более приемлемом для 
своих убеждений политическом простран-
стве, так как до этого его можно было уви-
деть среди членов другой партии, Линардс 
пока прогнозировать воздерживается. Потому 
что главные дела ещё впереди, и их нужно 
сделать до следующих выборов в Сейм. Он 
твёрдо убежден в другом: время к переме-
нам действительно наступило, так как поли-
тическая среда и культура в Латвии, также и в 
Вентспилсе деградировали.   Вместо пустых 
демагогических речей пора перейти к дей-
ствиям.  Это то, что Линардс умеет сам и 
хотел бы дождаться от других. “Я призываю 
вас достойно ответить на будущие вызовы», 
Линардс в завтрашний день смотрит с опти-
мизмом. 



№. 13 (56)  29 марта 2018 года2  /  Новости

Ventspilnieks.lv
Рег.№ 0007 40372

Э-почта: redakcija@ventspilnieks.lv
Главный редактор: Илона Берзиня

Издатель: 
Общество “Par taisnīgumu un atklātību”

Лемберга вычеркнули 
из номинирования 
на должность премьера 
На следующих выборах в Сейм кандидатом 
на должность премьер-министра от Союза 
зелёных и крестьян (СЗК) будет нынешний 
премьер-министр Латвии Марис Кучинскис, 
решил СЗК. Ранее СЗК кандидатом на долж-
ность премьера заявил обвиняемого в тяже-
лых преступлениях Айвара Лембергса, кото-
рый, по сути, никогда серьёзно не выставлял 
свою кандидатуру на эту должность, это был 
только театр Лембергса и СЗК. В настоя-
щее время СЗК больше этого не хочет, Союз 
зелёных и крестьян хочет быть более серьёз-
ным, поэтому номинируют М. Кучинскиса, 
который своей работой над реформами под-
твердил, что способен успешно работать.  

Безработица сохранилась 
в пределах 4,8%
Зарегистрированный уровень безработицы 
среди населения трудоспособного возрас-
та в городе Вентспилсе сохранился в пре-
делах 4,8%. В базе данных вентспилсского 
филиала ГАЗ на этой неделе имеются 148 
свободных вакансий, однако большая часть 
из них требует специфических навыков и 
знаний, чтобы на рабочее место мог претен-
довать любой желающий. По-прежнему тре-
буются монтажники строительных конструк-
ций, бетонщики, обработчики рыбы, слесари 
металлических конструкций, металлообра-
ботчики и другие. 

Самый популярный по-прежнему 
Парк приключений 
В Вентспилсе самым популярным туристи-
ческим объектом в прошлом году был Парк 
приключений, который в 2017 году посети-
ли около 408,5 тысяч человек.  Традиционно 
нравится туристам и Вентспилсский музей, 
который в целом посетили почти 163 тыс. 
человек. Лидером был вентспилсский 
Приморский музей под открытым небом, 
который посетили почти 100 тыс. человек. 
На поезде «Мазбанитис» по узкоколейной 
дороге проехались 65 тыс. человек, это боль-
ше, чем в прошлом году. В замке Ливонского 
ордена побывали 47,6 тыс. человек. Почти 
столько же туристов совершили прогулки на 
кораблике «Герцог Екаб». 

Эвакуировали с парома и доставили 
в Вентспилсский порт 
Национальные вооружённые силы эвакуиро-
вали с парома «Isabelle» пассажира, у кото-
рого вдруг ухудшилось состояние здоровья. 
Судно военно-морских сил доставило паци-
ента с парома в Вентспилсский порт, где 
его передали для оказания помощи меди-
кам. Мужчина доставлен в Вентспилсскую 
больницу, проинформировали в службе 
Неотложной медицинской помощи. 

Удвоено число социальных 
педагогов 
С начала марта до середины апреля в 
Социальной службе дополнительно к уже 
работающим четырём социальным педаго-
гам, каждый из которых делил свою долж-
ностную единицу между двумя школами, 
начнут работать ещё четыре социальных 
педагога. Два из них будут работать в обще-
образовательных школах и еще два – в 
учреждениях дошкольного образования. 

В оборудование инвестируют 
850 000 евро 
Предприятие высоких технологий «Hansa-
Matrix» в первом полугодии этого года плани-
рует инвестировать в технологическое обо-
рудование 850 000 евро.  Инвестиции пред-
усмотрены для увеличения капацитета про-
изводства вентспилсского и огрского заводов 
«HansaMatrix», а также для повышения про-
дуктивности. Предприятие «HansaMatrix» в 
прошлом году работало с оборотом в 19,683 
млн евро, что на 16% больше, а прибыль 
выросла в 2,8 раз, достигнув 1,527 млн евро.

В ВЕНТСПИЛСЕ

От имени партии “Laiks pārmaiņām” Инга Антане, Алина Ругине, Линардс Гулбис и Ингрида Градковска

Счастливых, благословенных  
и наполненных весенней 
радостью семейных праздников! 

Светлой 
и радостной 
Пасхи!

Пусть светлая Пасха 
Приносит в ваш дом 
Любовь и надежду, 
Согласье во всём. 
 
Пусть вера укроет 
От бед и невзгод, 
Пусть вечная радость 
В семью к вам придет. 
 
Пусть в жизни у вас 
Будет больше чудес. 
Счастливыми будьте. 
Христос наш Воскрес!

вопросов, ввести ограничение времени – не 
более 20 минут на вопросы каждого депута-
та. Если на повестке дня будут вопросы, свя-
занные с бюджетом, то высказываться можно 
будет до полутора часов. 

СИСТЕМЫ ДЛЯ «ЗАТЫКАНИЯ РТА» 
Н. Ушаков такую попытку ограничить право 

оппозиционных депутатов выразить свою 
точку зрения по поводу проектов решений 
обосновал тем, что подобные системы для 
«затыкания рта» депутатам уже длительное 
время действуют во многих других самоу-
правлениях. Вряд ли совпадением можно 
считать то, что лидер «Согласия» в этой связи 
упомянул именно те города, в которых хозяй-
ствуют представляемая им партия, а также 
«понимающий» СЗК. Первым был упомянут 
именно Вентспилс, а также Лиепая во главе 
с Улдисом Сесксом (входящая в СЗК и пред-
ставляемая премьером «Liepājas partija»), 
Даугавпилс с Рихардом Эйгимом у руля 
(избран в последние созывы Сейма по спи-
ску СЗК), а также Елгава, которой при помо-
щи методов, подобных вентспилсским, управ-
ляет «зеленый крестьянин» Андрис Равиньш. 
«Мы видим, что во многих самоуправлениях 
годами – в отдельных случаях более 10 лет 
– существуют правила, в которых количество 
вопросов или отведенное на них время регла-
ментированы», – негодует Н. Ушаков по пово-

ду обвинений в адрес руководимой им коали-
ции в недемократичных действиях. 

ПРИШЛО ВРЕМЯ МИНИСТРУ 
ДЕЙСТВОВАТЬ 

Говоря о новых планах установить конкрет-
ное время, в которое должен уложиться депу-
тат, Н. Ушаков отметил, что «так или иначе, 
оставят возможность ведущему заседания 
наводить какой-то минимальный порядок во 
время заседаний». Это означает, что рас-
при между коалицией и оппозицией остают-
ся в силе, к тому же, оппозиция остается при 
своих изначальных установках. «Самое луч-
шее решение всегда можно найти тогда, когда 
стороны вместе к нему приходят. Когда одна 
сторона говорит: хорошо, мы не можем так 
диктовать вам наши желания, тогда мы про-
диктуем вам их иначе – это длинный, мучи-
тельный путь, не приносящий результатов», 
– сказал депутат оппозиции в Рижской думе 
Янис Борданс. 

Другой оппозиционный депутат – Вилнис 
Кирсис пообещал, что руководители оппози-
ционных фракций решили «делать все, что в 
их силах», чтобы задержать принятие новой 
редакции изменений в положении о самоу-
правлении. Еще один оппозиционный депу-
тат – Мартиньш Бондарс отметил, что «этим 
поступком Н. Ушаков насмехается над госу-
дарством, принятыми в нем законами, мини-
стром по делам самоуправлений и всеми 
избирателями». 

Он сказал также примечательные слова, 
которые прямо можно отнести и к упомяну-
тым выше «дружественным» самоуправле-
ниям, непосредственно – к Вентспилсской 
городской думе и ее руководителю А. 
Лембергсу: «Н. Ушаков делает все, чтобы 
демократии в Риге не было, и я думаю, что 
пришло время министру по делам самоу-
правлений действовать, чтобы сохранить 
мир». 

Вентспилсские оппозиционные депу-
таты под руководством Гиртса Валдиса 
Кристовскиса еще до громкого скандала 
в Рижской думе долгое время боролись, 
чтобы VARAM обратило внимание на неде-
мократические методы управления и стиль 
в Вентспилсской думе, особенно что каса-
ется действий А. Лембергса. VARAM, нако-
нец, услышало жалобы, однако пока ситуа-
ция не изменилась, и руководство продол-
жает действовать по собственной прихоти. 
VARAM дал задание до 15 марта ликви-
дировать в самоуправлениях недемокра-
тические нормы, но, как подчеркивает Г. 
В. Кристовскис, Вентспилсская городская 
дума - это распоряжение даже не попыта-
лась выполнить. Оппозиционные депута-
ты продолжат стучаться в двери VARAM. 
Особенно громко – сейчас, когда вся обще-
ственность видит, какая царит вседозволен-
ность, и VARAM во главе с министром боль-
ше не сможет тихонько прикрыть на все 
глаза в других самоуправлениях. 

Ушаков: регулирование для «затыкания 
рта» депутатам – нормальная практика 
в Вентспилсе, Лиепае и Даугавпилсе

 Окончание. Начало на 1 стр.
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 Окончание на 5 стр.В проруби в Венте. Первый слева Линардс Гулбис.
Линардс в железнодорож-
ном училище в Риге. 

Обычное объявление для информирования,  
а не запугивания «моржей». 

ВМЕСТО ДВОЙНОГО СТРЕССА 
ХОРОШЕЕ САМОЧУВСТВИЕ 

Железнодорожник уверяет, что зимнее плавание или 
«моржевание» – это отнюдь не первое и не единственное 
его хобби, но специально таких увлечений, которые мно-
гим могут показаться необычными, он не ищет: «В нужное 
время и при определенной ситуации они возникают сами. 
Как бы случайно, но, возможно, закономерно, как ответная 
реакция на конкретную жизненную ситуацию.  Например, 
как в моей ситуации – чтобы когда суммируются два раз-
личных вида стресса, в результате получился не двойной 
стресс, а физически и психически хорошее самочувствие. 

Вызов как 
призыв жизни
На машиниста локомотива Линардс 
Гулбис выучился ещё в молодости. В 
зрелые годы он получил диплом юриста и 
сейчас в Вентспилсе занимает довольно 
ответственную должность руководителя 
отдела организации движения поездов в 
частном акционерном обществе “Baltijas 
ekspresis”. В значительной степени именно 
он должен заботиться об использовании 
22 дизельных локомотивов компании. В 
течение года они могут перевозить до 11 
миллионов тонн железнодорожных грузов, 
которые отправляются в Вентспилсский 
порт даже с расстояния в десять тысяч 
километров и более. Работа достаточно 
напряженная и полная вызовов: самые 
крупные отправители грузов, которые 
находятся в Российской Федерации, 
часто ранее заказанные объёмы в полном 
объёме в Вентспилс отправить не могут, 
так как тамошняя железная дорога 
отказывается их везти.  Это означает, что 
здесь оперативно нужно моделировать и 
незамедлительно решать совершенно иную 
ситуацию с потоком грузов.  Одновременно 
он также исполняет обязанности 
председателя профсоюзного комитета 
фирмы, поэтому в иные дни нагрузка почти 
экстремальная.  Однако Линарду, кажется, 
этого ещё мало: он ищет дополнительную 
порцию адреналина и получает её, когда 
зимой, при любых погодных условиях, в 
прямом смысле слова бросается в ледяное 
море или в вырубленную в Венте прорубь… 

Так как, преодолевая трудности на работе, появляется 
сила и желание поддаться вызовам и в свободное время. 
И наоборот, после полученной в проруби дозы адренали-
на больше энергии разматывать хитросплетения в транзит-
ной сфере.  

Этот вывод Линардс делает с улыбкой, абсолютно не 
утверждая, что его образ жизни и восприятие мира являются 
самыми правильными и другие должны действовать подоб-
ным образом. По его мнению, гармонию с собой и миром 
каждый ищет и находит другим (своим) способом, и именно 
это многообразие интересно.  В то же самое время он при-
знаёт, что образец может быть суггестивным, и его професси-
ональный выбор и дальнейший жизненный путь в значитель-
ной степени определил старший брат Эдгарс.   

МЧАТЬСЯ ПО СТАЛЬНЫМ РЕЛЬСАМ 
«Мои родители жили в Риге, мать Дзидра Рита была 

ткачихой, отец – автослесарь в Рижском торговом порту. 
Вместе с тринадцатилетним старшим братом мы ютились в 
тесноте семейного общежития, пока наконец у отца не поя-
вилась возможность перебраться на работу в Вентспилс и 
здесь получить квартиру большей жилплощади. Мне тогда 
было четыре года, Эдгарс остался в Риге, так как учился 
в железнодорожном профтехучилище на машиниста локо-
мотива. Когда я ходил в 1 класс, на каникулах старший 
брат уже как помощник машиниста локомотива с грузовым 
составом приехал в Вентспилс и взял меня в кабину грохо-
чущего локомотива. Чтобы до неё добраться, нужно было 
взобраться по ступеням, и вид оттуда, с высоты, на желез-
нодорожные пути и расположенный рядом с ними наш дом 
был совсем другим, чем если смотреть с земли. Брат остал-
ся жить и работать в Риге и в редкие приезды в гости в 
Вентспилс иногда рассказывал, насколько в действительно-
сти трудная, бесконечно ответственная и даже опасная его 
работа, но я свой выбор сделал безвозвратно – тоже буду 
машинистом локомотива! Чтобы, как и он, одним прикосно-
вением руки к рычагу управления локомотивом, выдающим 
почти 2000 лошадиных сил, мог заставить двигаться состав 
длиной в 800 метров, вес которого во много раз больше, 
чем вес пятиэтажного дома. И за чертой города пустить этих 
лошадей галопом, перед переездами предупреждая о при-
ближении пронзительным гудком – дайте до – ро – гу- у- у!  
После этой поездки последовали еще и другие, но мне было 
ясно с первого раза – именно так и я хочу мчаться по свер-
кающим на солнце стальным рельсам», в памяти у Линарда 
по-прежнему сохранился тот мальчишеский восторг.     

ГОРБАЧЁВ НА ПОЛУ. ЧТО БУДЕТ ДАЛЬШЕ?  
«Рассказанное братом о нелёгком хлебе железнодорож-

ника позднее подтвердилось с лихвой, но я ни разу в жизни 
не пожалел о сделанном в детстве выборе. Потому что обя-
зательная в работе машиниста самодисциплина и чувство 
ответственности, смелость сиюминутно принять единственно 
правильное решение многократно помогали в других ситуа-
циях на работе, и в повседневной жизни. Можно даже ска-
зать – и в политике тоже. Хотя бы в судьбоносные для госу-
дарств Балтии дни августовского путча, когда уже после окон-
чания железнодорожного училища, в составе советской армии 
как старший сержант находился на обязательной службе в 
Эстонии. Сейчас все умные, все знают, как тогда надо было 
действовать патриотам оккупированных стран, но в дни путча 
у нас не было абсолютно никакой информации о том, что 
вообще происходит в разрушающейся империи. Услышать 
можно было только официальные новости из Эстонии, теле-
визор и радио из казарм убрали, портрет Горбачёва был ски-
нут на пол, зато ночью всем выдали боевое оружие и патро-
ны. О создавшейся в наших государствах ситуации народного 
пробуждения (Атмоды) слышали только из рассказов знако-
мых и из тенденциозных разъяснений армейских политра-
ботников, поэтому было ощущение, что нас могут заставить 
с помощью вооруженных сил разгонять возможные митинги 
эстонцев в Тарту, в которых мог прозвучать призыв, чтобы 
советская армия убралась с их земли и не мешала бы восста-
навливать в этой стране независимость.  Мы были военнос-
лужащими разных национальностей, но в тайне договорились 
о само собой разумеющемся для простых людей: если будет 
приказ – стрелять в гражданских лиц, складываем оружие и 
переходим на строну протестующих. К счастью, ни одного, ни 
другого сделать не пришлось, так как путч провалился.   

«ДАЖЕ НЕ ВМЕСТЕ С ПРЕЗИДЕНТОМ…» 
После окончания железнодорожного училища Линардс 

несколько лет водил пассажирские электропоезда и вспоми-
нает эту работу с двойственным чувством. Он положительно 
оценивает предусмотренный график работы и определенный 
комфорт, именно поэтому их считали «белыми воротничками» 
отрасли и называли «трамвайщиками».  И, напротив, маши-
нисты дизельных локомотивов грузовых поездов могли быть 
вызваны на работу почти что в любое время, в кабине поезда 
у них были минимальные удобства, и от «трамвайщиков» они 
получили кличку «мазутники». 

 «Перевозку пассажиров вспоминаю как непрерывный 
стресс, потому что тогда эти поезда были с десятью вагонами.  

В них ездило много пассажи-
ров непредсказуемого, если 
не сказать – неадекватного 
поведения, среди них исте-
ричные дамочки в состоя-
нии алкогольного опьянения, 
которые даже после выхода 
из поезда успевали добежать 
до кабины машинисты, чтобы 
высказать грубости и угрозы. 
Причины они находили всег-
да, несмотря на то, в каком 
потом настроении машинисту 
придётся вести поезд весь 
оставшийся путь.   



Интервью: ген 
чемпионов  
в Вентспилсе 

Люди Вентспилса: 
второй раз прыгать вниз 
неинтересно

Тест: какой у тебя 
темперамент?

Пасха: яйца 
нужно красить 
правильно!
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Мы ближе к вершине, чем к самому низу. И это может 
делать нас счастливыми. Мы, наконец-то, «встави-
ли» соседям эстонцам.  И это тоже может сделать 

нас чуть-чуть счастливее. Иными словами – мы являемся доста-
точно счастливым государством. И это тоже может делать нас ещё 
счастливее. 

Согласно созданному Организацией Объединённых Наций «индек-
су счастья» мы становимся всё счастливее и счастливее. Ещё в 2016 
году мы были только на 68 месте из 156 стран, а в прошлом году 
поднялись уже на 53 место. Кроме того, наконец-то стали счастли-
вее наших северных соседей – эстонцев (они на 63 месте) и только 
немного несчастливее наших братьев-литовцев (50 место).  Как бы 
там ни было, наше место «в списке счастья» заработано с честью. 
Конечно, конечно, комментарии в интернете, желчные рассуждения 
на порталах (“tā tikai LV var notikt” («так только в ЛГ может произой-
ти»)) и в других местах в публичном пространстве могут свидетель-
ствовать о том, что у нас всё плохо (ну так плохо, что хуже, возможно, 
только в Республике Бурунди или в Сомали). Однако, это и понятно, 
потому что негативно настроенные люди гораздо активнее и, хочется 
сказать, даже агрессивнее, чем т. н. «рядовой гражданин». И зачем 
человеку, которому обычно кажется, что всё достаточно удовлетвори-
тельно и даже хорошо, нужно было бы воинственно бороться с кем-
то другим, другими или просто «не так» думающими на бесконечных 
просторах в разделах комментариев в социальных сетях или новост-
ных порталов. 

«Индекс счастья» ООН – это такая своеобразная вещь. С одной 
стороны, он определяется и вычисляется из ответов жителей на про-
стой вопрос: «счастлив ли ты?». С другой – учитываются также объ-
ективные социальные и экономические показатели. Следовательно, 
индекс – это нечто среднее между «я думаю, что я счастлив» и «мы 
знаем, что ты счастлив». Зная врождённый скептицизм латышей и 
жителей Латвии, можно предположить, что наше место нахождения 
«в списке счастья» основательно опускает вниз стандартная фраза 
«среднего латыша», что всё действительно плохо, в то время как 
объективные показатели могли бы нас в целом поднимать наверх.  
Но тогда следовало бы предположить, что у эстонцев всё ещё хуже 
– и объективно, и субъективно.  Но мы все знаем, что это не так. По 
крайней мере, что касается объективных критериев. Поэтому первое 
впечатление о нас как о безнадёжно пессимистичной нации будет 
ошибочным. Так как в действительности мы являемся достаточно 
позитивными.  И этот вывод снова заставляет нас всех чувствовать 
себя хоть немного счастливее. 

Несомненно, что до самой верхушки списка самых счастливых 
государств мира нам ещё далеко (неудивительно, что среди пер-
вой четвёрки самых счастливых стран богатые и лично счастли-
вые Северные страны – Финляндия, Норвегия, Дания и Исландия).  
Безусловно, у кого-то есть десятки аргументов, почему эти бесполез-
ные «эксперты» ООН поставили нас так высоко. Определенно, кому-
то покажется, что истинное «место Латвии» примерно там же, где и 
находится сборная Латвии по футболу в рейтинге ФИФА. И всему 
этому столько же веры, что на воде пены… На самом деле, хотя бы 
однажды, на какое-то мгновение, в какой-нибудь день почувствовать 
себя счастливыми можем мы все.  Для этого не нужны миллионы на 
счету или “Ferrari” последней модели. Для этого, во-первых, нужно 
ощущение, что ты кому-то нужен, что рядом с тобой не сто, а несколь-
ко близких людей. Для этого нужно весеннюю улыбку.  Для этого 
нужны эмоции, которые не измеряются в банкнотах евро, а приносят 
в жизни радость.  Нет сомнений в том, что такие могут быть у каждо-
го, нужно только открыть глаза и попытаться их увидеть. Увидеть тот 
солнечный лучик, который сейчас, весной, возможно, ещё и не очень 
греет, но зато радует.  И делает нас счастливыми.  

Говорят, что три самые важные в жизни человека вещи – вера, 
любовь и счастье – самые недостижимые. Они у каждого свои, у каж-
дого своё понимание и ответ на фундаментальные вопросы «Что 
такое счастье?», «Что такое любовь?», «Что такое вера?». Но каким 
бы не был личный ответ каждого, одно у нас у всех схожее: эти отве-
ты характеризуют личные чувства, заставляя нас всех говорить – я 
счастлив! Это Пасхальная неделя – весенние праздники, которые, 
возможно, заставят нас всех чувствовать себя счастливыми. Для 
кого-то это религиозный праздник. Для кого-то – весёлое катание 
яиц в истинно языческом стиле. Для третьих это будет первый выезд 
за город с шашлыком в компании друзей.  Для кого-то еще – просто 
выходные, возможность побыть вместе со своими любимыми или 
отправиться в более дальнюю поездку.  И как бы там ни было – будем 
счастливы! Тогда и Латвия, возможно, ещё поднимется в общем 
«индексе счастья». Благодаря тому, что наша субъективная оценка 
счастья будет выше, ну а всё остальное понемногу придёт само. У 
счастливых людей счастье останется на дольше. 

Радостной Пасхи и быть счастливыми желает 
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Будем счастливы!

В христианстве Пасху предваряет Страстная неде-
ля – кульминация Великого поста, длившегося 40 дней. 
Эта неделя посвящена воспоминаниям о последних 
днях земной жизни Спасителя, его страданиях, распя-
тии, крестной смерти и погребении. Пасха – это древ-
нейший христианский праздник, символизирующий то, 
что смерть – это не конец, а начало новой, загробной 
жизни. Это событие дарует людям надежду на жизнь 
вечную. Самое раннее зарегистрированное празднова-

ние Пасхи состоялось во втором столетии, однако вос-
кресение Христа праздновалось и ранее. Однако Пасху 
едва ли можно назвать лишь религиозным праздником 
христиан – ее отмечают и как праздник прихода весны. 
Праздники, подобные Пасхе, существовали и в дохри-
стианский период, и тогда они также сопровождались 
легендами, созданными соответствующими религиями. 

Как ранее публично пообещал министр по защите окружающей среды и регионального развития Каспарс 
Герхардс, в понедельник он подписал распоряжение, согласно которому отменяются принятые в начале 
марта поправки к положению о Рижской думе, «с помощью» которых правящие в Рижской думе политиче-
ские силы запрещают депутатам на заседаниях самоуправления задавать более трех вопросов. Правящая 
коалиция Рижской думы планирует изменить вызвавшие острые разногласия изменения, вместо ограниче-
ния на количество вопросов введя ограничение времени. 

Светлой Пасхи!

В воскресенье после первого весеннего полнолуния весь христианский мир 
празднует Пасху – воскресение Иисуса Христа на третий день после его 
распятия на кресте. Это самое значимое и радостное событие в жизни церкви. 

Ушаков: регулирование для «затыкания 
рта» депутатам – нормальная практика 
в Вентспилсе, Лиепае и Даугавпилсе

Р ижский мэр Нил Ушаков действия 
Министерства защиты окружающей среды 
и регионального развития (VARAM) назвал 
антиконституционными. Свои же действия 
по введению подобных изменений он пояс-

нил тем, что такое регулирование для «затыкания рта» 
депутатам, является нормальной практикой в самоуправ-
лениях Вентспилса, Лиепаи, Даугавпилса, Елгавы и др. 
Примечательно, что именно в названных Н. Ушаковым 
самоуправлениях у власти долгие годы держатся депу-
таты представляемой им самим политической силы – 
«Согласия», а также Союза зеленых и крестьян, включая 
обвиняемого в тяжких преступлениях Айвара Лембергса. 

Подписанное руководителем VARAM К. Герхардсом 
распоряжение в понедельник утром по горячим следам 
было доставлено в Рижскую думу. Вступление в силу 
поправок было приостановлено, а распоряжение всту-
пает в силу лишь с момента, когда оно будет опублико-
вано в официальном государственном издании «Latvijas 
Vēstnesis». И в этом случае министерство действовало 
очень оперативно, уже на следующий день информация 
была опубликована в соответствующем издании. Это 
означало одно: уже на следующий день на заседании 

Рижского самоуправления по вопросу об изменениях в 
бюджете самоуправления депутаты вновь имели право 
задавать неограниченное количество вопросов. 

ВМЕСТО ОГРАНИЧЕНИЯ НА КОЛИЧЕСТВО –  
ОГРАНИЧЕНИЕ ВРЕМЕНИ 

Самоуправление имеет право оспорить распоряже-
ние VARAM в Суде Сатверсме. Мэр Риги Н. Ушаков 
выразил сожаление по поводу того, что распоряжение 
К. Герхардса свидетельствует о том, что он «поддал-
ся политическому давлению», в результате чего при-
нял «недемократическое и дискриминирующее Ригу 
решение». В то же время Н. Ушаков, на пиар которого в 
последние годы было потрачено несколько миллионов 
евро из денег налогоплательщиков, лицемерно добавил, 
что «нечего тянуть время», поэтому в Суд Сатверсме 
дума обращаться не будет. 

Тем временем «Согласие» и «Gods kalpot Rīgai» 
придумали альтернативное решение: вместо вызвав-
ших громкие разногласия изменений, подразумеваю-
щих ограничить количество задаваемых депутатами  
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